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Eva Edwardsson, ordförande 

§§ 444-452, del av 453,454-458 

Hilde Klasson, justerare 
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Magnus Åkerman, ordförande 

§§ del av 45 , 459-467 

Uppsala 
kommun 

Sida 1 (61) 

Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2020-11-03 

Kommunfullmäktiges protokoll måndagen 
och tisdagen den 2-3 november 2020 

Plats och tid 

Uppsala konsert & kongress, sal B 

Måndagen den 2 november klockan 09:00-21:05, ajourneringar klockan 10:48-11:05, 

12:15-13:15, 14:15-14:30, 16:30-16:45 och 18:00-19:00 

Tisdagen den 3 november klockan 09:00-22:00, ajourneringar 10:30-10:45, 12:00-13:00, 

15:00-15:15 och 18:00-19:00. 

Paragrafer 

444 - 480 

Justeringsdag 

Måndagen den 16 november 2020 

Underskrifter 

Ma eleine Andersson, juster re 

Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala 
Besöksadress: Stationsgatan 12 
Telefon: 018-727 00 00 (växel) 
E-post: kom m u n led n ingskontoretu ppsa la.se  
www.uppsala.se  
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Närvarande ledamöter och ersättare vid kommun-

 

fullmäktiges sammanträde den 2-3 november 2020 

Närvarande ledamöter Paragrafer Närvarande ledamöter Paragrafer 

Erik Petting (S) 

 

Rigmor Stenmark (C) 

 

Caroline Hoffstedt (S) 

 

Mattias Johansson (C) 

 

Eva Christiernin (S) 

 

011e Rom lm (C) 

 

Erik Dagnesjö (S) 

 

Jonas Petersson (C) 

 

Asal Gohari (S) 

 

Diana Zadius (C) 

 

Ulrik Wärnsberg (S) 

 

Mats Åhlund (C) 

 

Inga-Lill Sjöblom (S) 444-453 Viviane Obaid (C) 

 

Klas-Herman Lundgren (S) 444-445,454-480 Mohamad Hassan (L) 

 

Agneta Gille (S) 

 

Helena Hedman Skoglund (L) 

 

Carl Lindberg (S) 

 

Angelique Prinz Blix (L) 

 

Ylva Stadell (S) 

 

Eva Edwardsson (L) 

 

Björn Wall (S) 

 

Anders A. Aronsson (L) 

 

Hilde Klasson (S) 

 

Amanda Kanange (L) 

 

Mattias Kristenson (S) 

 

Mats Dafnäs (L) 

 

Loa Mothata (S) 

 

Oscar Matti (L) 

 

Rafael Waters (S) 444-467 Simon Alm (-) 

 

Elnaz Alizadeh (S) 446-480 David Perez (SD) 

 

Pavlos Cavelier Bizas (S) 

 

Lisen Burmeister (SD) 446-467 
Agneta Eriksson (S) 453-480 Linnea Bjuhr (SD) 

 

Anders Grönvall (S) 

 

Anders Sehlin (SD) 

 

Fredrik Ahlstedt (M) 

 

Roger Thelander (SD) 446-480 
Therez Almerfors (M) 446-480 Jonas Segersam (KD) 

 

Alexandra Steinholtz (M) debatten i 454,468-480 Sarah Havneraas (KD) 444-458 
Christopher Lagerqvist (M) debatten i 454,460-480 Margit Borgström (KD) 

 

Marta Obminska (M) 444-445, debatten i 454 Christian Hermanson (KD) 

 

Magnus Åkerman (M) 

 

Eva Moberg (KD) 444-467 
Cecilia Forss (M) 

 

Evelina Solem (KD) 444-454 
Markus Lagerquist (M) 

 

Linda Eskilsson (MP) 

 

Mats Gyllander (M) 

 

Rickard Malmström (MP) 

 

Madeleine Andersson (M) 

 

Lars Friberg (MP) 

 

Carolina Bringborn (M) 

 

Helena Nordström Källström (MP) 

 

Anna-Karin Westertund (M) 

 

Charles Pylad (MP) 

 

Robin Kronvall (M) 444-470 Stina Jansson (Fl) debatten i 454,467-470-

 

Fredrik Hultman (M) 444-467 

  

Tobias Smed berg (V) 

   

Hanna Victoria Mörck (V) 

   

Karolin Lundström (V) 

   

Torbjörn Björtund (V) 

   

Ingela Ekrelius (V) 

   

Magne Björklund (V) 444-458 

  

Therese Rhann (-) 

   

Laila Andersson (V) 444-458 

  

Stefan Hanna (-) 444-466 

   

Justerandes signatur  
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Tjänstgörande ersättare 

Maria Gauffin Röjestål (S) 
Patrik Hedlund (S) 

Monica Östman (S) 
Staffan Yngve (S) 
Dima Sarsour (S) 
Bedo Kaplan (S) 
Kia Solid (S) 
Gunnar Hedberg (M) 

Roine Thunberg (M) 
Inger Söderberg (M) 
Arne Sandemo (M) 
Anette Fischer (V) 
Per—Olof Forsblom (V) 
And rea Karnekvist (V) 
Artemis Lumarker (V) 
Karin Ericsson (-) 
Lena-Maria Jansson (C) 
Knut Godskesen (SD) 
Alexander von Uckermann 
(SD) 
Simon Pettersson (SD) 
Kent Kumpula (SD) 
Alexander Oscarsson (KD) 
Leif Boström (KD) 
Martin Wisell (KD) 
Per Eric Rosen (MP) 
Johan Edstav (MP) 
Klara Ellström (MP) 
Josef Safady Åslund (Fl) 
Charlie Strängberg (Fl)  

Paragrafer 

444-453, debatten i 454, 
459 
444-452, debatten 1454 
454-458 
460-464 
465-480 
468-480 
444-445, debatten 1454, 
468-480 
444-467,471-480 
446-469 
446-480 

459-480 
debatten i 454, 459-480 
467 
468-480 
446-480 
debatten i 454,468-480 

444-445, debatten i 454 
444-445, debatten i 454 
debatten i 454,454-480 
459-480 
468-480 
446-480 
444-445, debatten i 454 
debatten i454 

444-445  

Ej tjänstgörande ersättare 

Peder Granath (S) 
Maria Patel (S) 

Bertil Brunn (S) 
Bekir Jusufbasic (M) 
Vivianne Eriksson (M) 
Daniel Rogozinski (V) 
Hans Nordström (C) 
Ingemar Jansson (C) 

Peter Nordgren (L) 
Anders Wallin (L) 
Susanne Åhlander (L) 
Helena Ling (L) 
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§444 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att utse Hilde Klasson (S) och Madeleine Andersson (M) till justerare, 
2. att utse Pavlos Cavelier Bizas (S) och Anna-Karin Westerlund (M) till ersättare 

för justerarna, samt 
3. att justeringen äger rum måndagen den 16 november 2020 klockan 17.15 på 

Stationsgatan 12. 

Justerandes signatur 
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§445 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att fastställa föredragningslistan. 

Sammanfattning 

Under måndagen den 2 november debatterades ärendet Mål och budget 2021-2023 
samt fastställande av skattesats för 2021 tillsammans med de väckta 
budgetmotionerna. Beslut i ärendena fattades under tisdagen den 3 november från 
klockan 13:00. 

Under tisdagen den 3 november hölls ett anförande av kommunrevisionens 
ordförande Per Davidsson (M) under ärendet Uppföljning per augusti och 
helårsprognos 2020. 

Justerandes signatur 

  

Utdragsbestyrkande 
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§446 

Anmälningsärenden 2-3 november 2020 

KSN-2020-00026 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att med godkännande lägga förteckningen över anmälningsärendet till 
protokollet. 

Anmälningsärenden 

• Rapportering av ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen per 30 juni 2020 
från äldrenämnden 

• Granskningsrapport: Granskning av skolplikt och rätten till utbildning 

Justerandes signatur 

  

Utd ragsbestyrka nd e 
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§447 

Inlämnade frågor 2-3 november 2020 

KSN-2020-00025 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att inlämnade frågor får framställas efter på dagordningen upptagna ärenden. 

Inlämnade frågor 

• Fråga om trafikplan från Fredrik Ahlstedt (M). 

Justerandes signatur 

  

Utdragsbestyrkande 
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§448 

Inlämnade interpellationer 2-3 november 2020 

KSN-2020-00024 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att inlämnade interpellationer får framföras och besvaras på vid 
kommunfullmäktiges nästa sammanträde den 14 december 2020. 

Inlämnade interpellationer 

• Interpellation om företagsklimat från Fredrik Ahlstedt (M) 
• Interpellation om LSS från Carolina Bringborn (M) 
• Interpellation om MR-dagarna från Hanna Victoria Mörck (V) 
• Interpellation om prevention för psykisk ohälsa och suicid från Evelina Solem 

(KD). 

Utdragsbestyrkande 
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§449 

Inlämnade motioner 2-3 november 2020 

KSN-2020-00023 

Inga motioner har lämnats in inför kommunfullmäktiges sammanträde den 2-3 
november 2020. 

Justerandes signatur 

4y-

 

Utdragsbestyrkande 
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§450 

Avsägelser och entlediganden 2-3 november 
2020 

KSN-2020-00036 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att entlediga Sara Gille (S) från uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige 
2. att entlediga Åsa Strahlemo (MP) från uppdragen som ledamot i 

kommunfullmäktige och ledamot tillika vice ordförande i Socialnämnden, 
3. att entlediga Caroline Hoffstedt (S) från uppdragen som kommunalråd, 

ledamot i kommunfullmäktige, ledamot tillika ordförande i äldrenämnden, 
ledamot i kommunstyrelsen, ledamot i krisledningsnämnden, ledamot i 
Uppsala Stadshus AB:s styrelse och ersättare i Mälardalsrådet från och med 
den 1 december 2020, 

4. att entlediga Asal Gohari (S) från uppdraget som ersättare i kommunstyrelsen 
från den 1 december 2020, 

5. att entlediga Karin Fredriksson (MP) från uppdraget som suppleant i Uppsala 
bostadsförmedling AB:s styrelse, 

6. att entlediga Anders Karlberg från uppdraget som suppleant i Mälarens 
vattenvårdsförbunds styrelse, samt 

7. att hemställa till Länsstyrelsen om en ny sammanräkning. 

Sammanfattning 

Då Caroline Hoffstedt (S) valdes till ledamot i kommunstyrelsen i enlighet med lagen 
om proportionellt valsätt inträder Asal Gohari (S) som ledamot i kommunstyrelsen från 
och med den 1 december 2020 utan fyllnadsval då hon i dagsläget står som första 
ersättare för (S). 

Utdragsbestyrkande 
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§451 

Fyllnadsval 2-3 november 2020 

KSN-2020-00036 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att utse Gabriel Höbinette (SD) till ledamot i Uppsala Vatten och Avfall ABs 
styrelse, 

2. att utse Stephen Schad (C) till suppleant i Uppsala Vatten och Avfall AB:s 
styrelse, 

3. att utse Anna Sandström (MP) till ersättare i räddningsnämnden, samt 
4. att bordlägga valen av en ledamot i valnämnden (MP), en ledamot tillika vice 

ordförande i socialnämnden (MP), en suppleant i Uppsala bostadsförmedlings 
AB:s styrelse (MP), en ledamot i krisledningsnämnden (S), en ledamot tillika 
ordförande i äldrenämnden (S), en ledamot (S) i Uppsala Stadshus AB:s 
styrelse, en ersättare i Mälardalsrådet (S), en ersättare i kommunstyrelsen (S), 
en suppleant i Uppsalahem AB:s styrelse (S) och en ersättare (M) Mälarens 
vattenvårdsförbunds styrelse. 

Sammanfattning 

Då Caroline Hoffstedt (S) valdes till ledamot i kommunstyrelsen i enlighet med lagen 
om proportionellt valsätt inträder Asal Gohari (S) som ledamot i kommunstyrelsen från 
och med den 1 december 2020 utan fyllnadsval då hon i dagsläget står som första 
ersättare för (S). 

Utd ragsbestyrka nd e 
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§452 

Val av nämndemän till Uppsala tingsrätt för 
mandatperioden 1 januari 2020 - 31 december 
2023 

KSN-2019-2385 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att utse Karolina Carlen (MP) till nämndeman vid Uppsala tingsrätt. 

Justerandes signatur 

  

Utd ragsbestyrkand e 
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§453 

Uppföljning per augusti och helårsprognos 
2020 

KSN-2020-01803 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att godkänna period bokslut och årsprognos per augusti 2020 samt 
verksamhetsuppföljning per augusti 2020 enligt ärendets bilaga 1. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (KD), (C), (SD) samt Stefan Hanna (-) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för Fredrik Ahlstedt (M) med fleras tilläggsyrkande. 

Fredrik Ahlstedt (M), Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam (KD) lämnar följande 
skriftliga reservation: 
Uppsala kommun väntas göra ett resultat om nästan 500 miljoner bättre än budgeterat 
för 2020. Detta samtidigt som många företag inom exempelvis cityhandeln är i stort 
behov av stöd för att överleva den rådande pandemin. När utrymmet finns i kommunens 
budget bör de rabatterade parkeringsavgifter som tidigare i år fanns i centrum 
återinföras. De har varit uppskattade av många företagare och även av många besökare 
som följt riktlinjerna och undvikit kollektiva resor in till stan. 

Linnea Bjuhr (SD) lämnar följande skriftliga reservation: 
I likhet med tidigare budgetar finansierade SD halverad parkeringsavgift i 
parkeringsgarage och sänkt parkeringsavgift med en tredjedel till en kostnad av 26 
miljoner kronor årligen under 2021, 2022 och 2023. 
SD har alltså länge påtalat att sänkta parkeringsavgifter gynnar en levande stadskärna 
och tillgängliggör innerstaden för fler än de som bor i staden. Nu under pandemin verkar 
fler partier insett att det är på det sättet. Det är därför onödigt att inte fortsatta med 
denna uppskattade och verkningsfulla åtgärd. 

Särskilda yttranden 

Hanna Victoria Mörck (V) lämnar följande särskilda yttrande: 
2020 har varit ett år starkt påverkat av covid-19. Förvaltningarna har gjort ett stort arbete 
med att ställa om verksamheten för att fungera under en pandemi. Samtidigt ser vi att 

 

Justerandes signatur 
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det finns behov av fler åtgärder för att t ex anpassa äldreomsorgen för att minska risk för 
smitta samt för att öka likvärdigheten i skolan då distansundervisning passar olika elever 
olika bra. Att vänta med åtgärder är ett risktagande. 
Eftersom det finns stora överskott i dessa nämnder så hade vi gärna sett att mer hade 
hänt redan i år, för att komma till rätta med ovanstående. 
Det finns även en del nämnder som går med underskott. En del är relaterat till 
omställningen på grund av pandemin. En nämnd som länge haft det knapert, med 
mångåriga krav på att minska kostnaderna är socialnämnden. 
Det finns en möjlighet att minska utgifter som vore bra för alla parter, men vi ser att det i 
delar krävs satsningar för att kunna spara smart, istället för dumsnålt som riskerar att 
leda till ökade kostnader i längden och människor som hamnar i kläm och inte får det 
stöd de behöver. Förhoppningsvis kommer socialförvaltningen att lyckas med sin uppgift, 
om inte så behöver alla politiska partier tänka om gällande mål och budget till 
socialnämnden och budgetera utifrån behov eller sänka ambitionerna. 
Äldrenämnden prognosticerar ett överskott på 31 miljoner kronor enligt 
augustiuppföljningen. Nämndernas budget slås fast av kommunfullmäktige. Det är inte 
meningen att välfärdsnämnderna ska spara mer än de har fått i uppdrag att göra. De 
medel som det har beslutats om ska komma till användning. De ska inte läggas på hög. 
Äldrenämnden har i flera decennier kämpat med nedskärningar och har ett 
besparingskrav på 39 miljoner kronor bara för 2020. Behovet av medel till äldreomsorgen 
är väldigt tydligt, det har inte minst coronakrisen visat. Vi ser tydliga signaler på höga och 
ohållbara nivåer av stress och sjukskrivning bland personalen. Att då lägga överskottet 
på hög istället för att låta det komma till användning är oacceptabelt. 

Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Med ett prognostiserat resultat för 2020 på 1,4 miljarder kronor framgår det tydligt att det 
finns ett utrymme för en skattesänkning. Det är också så att vi behöver fortsätta arbeta 
med kostnadsökningarna, då nettokostnaderna enligt prognosen beräknas stiga med 
4,4% (5,4% efter borttagande avjämförelsestörande poster). En nettokostnadsökning 
som vida överstiger såväl inflation som befolkningstillväxten i kommunen. 

Stefan Hanna (-) lämnar följande särskilda yttrande: 
Kraftiga extra statsbidrag och försäljning av fastigheter gör att kommunens ekonomi i 
nuläget ser mycket positiv ut. Kommunen måste dock begränsa den ökande 
skuldsättning per invånare och stoppa en oroande nettokostnadsutveckling. Vad avser 
riskerna med hög skuldsättning är det i tider av mycket låga räntor viktigt att inse att 
endast 1 procent ökad genomsnittlig räntehöjning får mycket negativa effekter för 
kommunens verksamheter. Effekterna av Coronapandemin och det pågående 
handelskrigen kan också leda till ökade kostnader för försörjningsstöd parallellt med 
minskade skatteintäkter. För att öka Uppsala kommuns ekonomiska hållbarhet måste 
kommunen öka sin förmåga att reformera arbetssätten inom kommunens 
kärnverksamheter. Reformer som gör det möjligt att säkerställa goda arbetsmiljöer 
parallellt som kommunen levererar välfärdstjänster med kvalitet. Leveranser som kan 

Justerandes signatur 
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ske ifrån upphandlade samarbetspartners eller av egna driftverksamheter. Ur 
ekonomiskt perspektiv vill jag passa på att ge en särskild eloge till det avgående 
kommunalrådet Caroline Hoffstedt Även om jag inte alltid delat hennes prioriteringar 
har hon uppvisat ett mycket gott ekonomiskt ansvarstagande både som ordförande för 
Utbildningsnämnden och Äldrenämnden. 
Jag tycker att det i nuläget är viktigt att stötta cityhandeln, och cityrestauranger, genom 
att besluta om mycket billigare parkeringsplatser de första två timmarna. Kommunen 
måste återigen vara kreativ med hur vi kan stötta citys näringsliv för att de bättre ska 
övervintra under den pågående pandemin. Jag har tidigare kommit med flera 
förankrade förslag på stödjande insatser som också fått stöd. Jag tycker det 
presentchecks förslag som blev en del av kommunens försök att stötta cityhandeln var ett 
dåligt sätt att försöka stötta mindre företagare i city eftersom stora delar av de 
miljonerna gått till stora företag, varav många säljer mer än någonsin, istället för till våra 
mindre lokala företagare som gör Uppsala city intressantare och mer serviceinriktat. 
Personligen tyckerjag att kommunen borde bidra till att mindre företag kan få till smarta 
kostnadseffektiva logistiklösningar av sina produkter. Att kostnadseffektivt kunna 
distribuera handelsvaror eller mat, i olika former, till sina kunder är under pandemin en 
viktig livlina för många företagare. 

Josef Safady Åslund (Fl) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är problematiskt att kommunen går med överskott under en pandemi. Pengarna 
måste investeras i kommunens verksamheter och bland kommunens medarbetare. Det 
finns inget värde med ett högt överskott när verksamheter och personal går på knäna på 
grund av nedskärningar i verksamheterna. Det drabbar både personalen och 
kommunens invånare negativt. 

Yrkanden 

Mohamad Hassan (L), Erik Pelling (S) och Richard Malmström (MP) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Fredrik Ahlstedt (M), Linnea Bjuhr (SD), Jonas Segersam (KD), Simon Alm (-), Stefan 
Hanna (-) och Jonas Petersson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag samt tillägg 
med. 
att återinföra de rabatterade parkeringsavgifterna i centrum och återigen göra det 
möjligt att parkera för 1 kr/timme i zon A de två första timmarna för de parkeringar som 
kommunen förfogar över när betalning sker via applösning. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer först kommunstyrelsens förslag mot avslag och finner att 
kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag. 

Ordföranden ställer därefter Fredrik Ahlstedt (M) med fleras tilläggsyrkande mot 
avslag. 

Votering begärs och genomförs. 

Bifall till Fredrik Ahlstedt (M) med fleras tilläggsyrkande röstar JA. Avslag till 
tilläggsyrkandet röstar NEJ. 

Med 35 ja-röster mot 45 nejröster samt 1 frånvarande beslutar kommunfullmäktige att 
avslå tilläggsyrkandet. 

Ja-röst avger Fredrik Ah lstedt (M), Therez Almerfors (M), Magnus Åkerman (M), Cecilia 
Forss (M), Markus Lagerquist (M), Mats Gyllander (M), Madeleine Andersson (M), 
Carolina Bringborn (M), Anna-Karin Westerlund (M), Robin Kronvall (M), Fredrik 
Hultman (M), Stefan Hanna (-), Rigmor Stenmark (C), Mattias Johansson (C), 011e 
Romlin (C), Jonas Petersson (C), Diana Zadius (C), Mats Åhlund (C), Viviane Obaid (C), 
Simon Alm (-), David Perez (SD), Lisen Burmeister (SD), Linnea Bjuhr (SD), Anders Sehlin 
(SD), Roger Thelander (SD), Jonas Segersam (KD), Sarah Havneraas (KD), Margit 
Borgström (KD), Christian Hermanson (KD), Eva Moberg (KD), Evelina Solem (KD), Roine 
Thunberg (M), Inger Söderberg (M), Arne Sandemo (M) och Knut Godskesen (SD) 

Nej-röst avger Erik Pelling (S), Caroline Hoffstedt (S), Eva Christiernin (S), Erik Dagnesjö 
(S), Asal Gohari (S), Ulrik Wärnsberg (S), Inga-Lill Sjöblom (S), Agneta Gille (S), Carl 
Lindberg (S), Ylva Stadell (S), Björn Wall (S), Hilde Klasson (S), Mattias Kristenson (S), 
Loa Mothata (S), Rafael Waters (S), Elnaz Alizadeh (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), Anders 
Grönvall (S), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Torbjörn Björlund (V), 
Ingela Ekrelius (V), Magne Björklund (V), Therese Rhann (-), Lalla Andersson (V), 
Mohamad Hassan (L), Helena Hedman Skoglund (L), Angelique Prinz Blix (L), Eva 
Edwardsson (L), Anders A. Aronsson (L), Amanda Kanange (L), Mats Dafnäs (L), Oscar 
Matt' (L), Linda Eskilsson (MP), Rickard Malmström (MP), Lars Friberg (MP), Helena 
Nordström Källström (MP), Charles Pylad (MP), Maria Gauffin Röjestål (S), Patrik 
Hedlund (S), Monica Östman (S), Anette Fischer (V), Per-Olof Forsblom (V), Per Eric 
Rosen (MP) och Josef Safady Åslund (Fl). 

Lovisa Johansson är frånvarande. 
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Sammanfattning 

Ärendet avser delårsbokslut och helårsprognos för Uppsala kommun samt för 
kommunkoncernen. Ärendet innehåller även uppföljning per augusti av de nio 
inriktningsmål med tillhörande 95 uppdrag samt indikatorer som kommunfullmäktige 
har beslut om i Mål och budget 2020-2022. Uppföljningen redogör även för 53 
kvarvarande uppdrag från tidigare år och 28 tillkommande uppdrag januari-april 2020. 

1 ärendet ingår även kommunstyrelsens egen uppföljning av ekonomi och verksamhet 
per augusti 2020. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 21 oktober 2020 § 247 
• Kommunrevisionens yttrande samt granskning av delårsrapport 2020 
• Arbetsutskottet förslag 13 oktober 2020 § 319 
• Tjänsteskrivelse daterad 2020-10-08 
• Bilaga 1, Uppföljning av verksamhet och ekonomi per augusti 2020 för Uppsala 

Kommunkoncern 
• Bilaga 2, Uppföljning och prognos per augusti 2020 för kommunstyrelsen 
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Protokoll 2020-11-03 

§454 

Mål och budget 2021-2023 samt fastställande 
av skattesats för 2021 

KSN-2019-03310 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att fastställa finansiella mål för planperioden i enlighet med föredragningen, 
2. att fastställa utdebiteringen av kommunal inkomstskatt för år 2021 till 21:14 

kronor per skattekrona, 
3. att fastställa resultaträkning för 2021 samt för resterande planperiod enligt 

handlingens bilaga 1, 

4. att anta inriktningsmål och uppdrag enligt handlingens kapitel Mål och 
uppdrag för nämnder och bolagsstyrelser, 

5. att anta ägardirektiv, resultatkrav och investeringsnivåer för Uppsala Stadshus 
AB och dotterbolagen i stadshuskoncernen enligt handlingens kapitel 
Ägardirektiv, resultatkrav och investeringsnivåer för Uppsala Stadshus AB och 
dotterbolagen i Stadshuskoncernen, 

6. att fastställa internräntan för 2021 till 1,25 procent, 
7. att fastställa kommunbidrag per nämnd och verksamhetsområde för 2021 

samt för resterande planperiod enligt handlingens bilaga 3, 

8. att fastställa budget och flerårsplan för de gemensamma nämnderna 
räddningsnämnd respektive överförmyndarnämnd enligt handlingens bilaga 

4 och bilaga 5, 

9. att anta investeringsbudget för 2021 samt för resterande plan period enligt 
handlingens bilaga 10, 

10.att anta indikatorer och nyckeltal för kommunens verksamhetsområden enligt 
handlingens bilaga 12, 

11.att fastställa uppföljningsplan enligt handlingens bilaga 13, 

12. att fastställa gatu- och samhällsmiljönämndens taxor och avgifter enligt 
bilaga 2, 

13.att fastställa idrotts- och fritidsnämndens taxor och avgifter enligt bilaga 2, 

14. att fastställa kommunstyrelsens taxor och avgifter enligt bilaga 2, 

15. att fastställa kulturnämndens taxor och avgifter enligt bilaga 2, 

16.att fastställa miljö- och hälsoskyddsnämndens taxor och avgifter enligt bilaga 

2, 

17.att fastställa plan- och byggnadsnämndens taxor och avgifter enligt bilaga 2, 
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18.att fastställa räddningsnämndens taxor och avgifter enligt bilaga 2, 

19.att fastställa socialnämndens taxor och avgifter enligt bilaga 2, 

20. att fastställa utbildningsnämndens taxor och avgifter enligt bilaga 2, 

21. att fastställa äldrenämndens och omsorgsnämndens taxor och avgifter enligt 
bilaga 2, 

22. att fastställa överförmyndarnämndens taxor och avgifter enligt bilaga 2, 

23. att fastställa Bostadsförmedlingens taxor och avgifter enligt bilaga 2, 

24. att fastställa Uppsala Vatten och Avfall AB:s taxor och avgifter enligt bilaga 2, 

samt 
25. att under kommunstyrelsen för år 2021 budgetera 7 051 tusen kronor till 

kommunrevisionen. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för Fredrik Ahlstedt 
(M) med fleras yrkande. Fredrik Ahlstedt (M) och Therez Almerfors (M) lämnar en 
skriftlig reservation som återges i § 454 bilaga A. 

Närvarande ledamöter (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för Tobias Smedberg 
(V) med fleras yrkande. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för Jonas Petersson 
(C) med fleras yrkande. Jonas Petersson lämnar en skriftlig reservation som återges i § 
454 bilaga B. 

Närvarande ledamöter (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Linnea Bjuhr (SD) 
med fleras yrkande. Linnea Bjuhr (SD) lämnar en skriftlig reservation som återges i § 
454 bilaga C. 

Närvarande ledamöter (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Jonas Segersam 
(KD) med fleras yrkande. Jonas Segersam (KD) lämnar en skriftlig reservation som 
återges i § 454 bilaga D. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande som återges i §454 bilaga E. 

Yrkanden 

Erik Petting (S), Mohammad Hassan (L), Rickard Malmström (MP), Anders A. Aronsson 
(L), Ylva Stadell (S), Anders Grönvall (S), Hilde Klasson (S), Caroline Hoffstedt (S), 
Angelique Prinz Blix (L), Johan Edstav (MP), Loa Mothata (S), Helena Hedman Skoglund 
(L), Eva Christiernin (S), Klas Herman Lundgren (S), Charles Pylad (MP), Asal Gohari (S), 
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Ulrik Wärnsberg (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), Linda Eskilsson (M P), Mats Dafnäs (L), 
Maria Patel (S), Agneta Gille och Lars Friberg yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Markus Lagerquist (M), Cecilia Forss (M), 
Christopher Lagerqvist (M), Robin Kronvall (M), Madeleine Andersson (M) och Carolina 
Bringborn (M) yrkar bifall till Moderaternas förslag till mål och budget 2021. 

Tobias Smedberg (V), Anette Fischer (V), Magne Björklund (V), Lalla Andersson (V) Per-
Olof Forsblom (V), Hanna Victoria Mörck (V) och Karolin Lundström (V) yrkar 
(1)att kommunfullmäktige beslutar att anta Vänsterpartiets förslag till mål och budget 
2021 med plan för 2022 - 2023, 
(2)att kommunfullmäktige beslutar att uppdra till kommunstyrelsen att till 
decemberfullmäktige återkomma med nya förslag till indikatorer samt justerade 
avgifter, och att ärendet revideras i linje med detta. 

Jonas Petersson (C), Mats Åhlund (C), Rigmor Stenmark (C), Diana Zadius (C), Viviane 
Obaid (C), Mattias Johansson (C) och 011e Romlin (C) yrkar bifall till Centerpartiets 
förslag till mål och budget 2021. 

Linnea Bjuhr (SD), David Perez (SD), Anders Sehlin (SD), Kent Kumpula (SD) och Simon 
0 Pettersson (SD) yrkar bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget 2021 
med ändringen att posten "förstärkt skolpeng, förskola pedagogisk omsorg" 135 000 
justeras till 35 000 och övriga budgettekniska konsekvenser som detta medför såsom 
förstärkt resultat. 

Jonas Segersam (KD), Evelina Salem, (KD), Sarah Havneraas (KD), Margit Borgström 
(KD) och Eva Moberg (KD) yrkar bifall till Kristdemokraternas förslag till mål & budget 
2021. 

Josef Safady Åslund (Fl) och Stina Jansson (Fl) yrkar bifall till Feministiskt initiativs 
förslag till mål& budget 2021. 

Mohamad Hassan (L) yrkar avslag på Mål & budgetförslagen från (KD), (SD) och (V). 

Anföranden 

Avsnitt A - Gruppledardebatt om kommunstyrelsen samt ägardirektiv, 

avkastningskrav och investeringsnivåer för Uppsala Stadshus AB och 

dotterbolagen i koncernen 

Anföranden hålls av Erik Pelling (S), Fredrik Ah lstedt (M), Tobias Smedberg (V), Jonas 
Petersson (C), Mohamad Hassan (L), Linnea Bjuhr (SD), Jonas Segersam (KD), Rickard 
Malmström (MP) och Josef SafadyÅslund(F1). 
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Avsnitt B - Stadsbyggnad, inklusive berörda bolag, relevanta investeringar och 

taxor 

Anföranden hålls av Rickard Malmström (MP), Therez Almerfors (M), Ingela Ekrelius (V), 
Mats Åhlund (C), Andes A. Aronsson (L), David Perez (SD), Jonas Segersam (KD), Ylva 
Stadell (S), Josef Safady Åström (Fl), Anette Fischer (V), Lars Friberg (MP), Klara Ellström 
(MP), Anders Grönvall (S), Magne Björklund (V), Hilde Klasson (S), Amanda Kanange (L), 
Marcus Lagerquist (M), Klara Ellström (MP) och Linnea Bjuhr (SD). 

Avsnitt C - Vård och omsorg, inklusive berörda bolag, relevanta investeringar och 

taxor 

Anföranden hålls av Caroline Hoffstedt (S), Carolina Bringborn (M), Lalla Andersson (V), 
Rigmor Stenmark (C), Angelique Prinz Blix (L), Anders Sehlin (SD), Evelina Solem (KD), 
Johan Edstav (MP), Stina Jansson (Fl), Loa Mothata (S), Cecilia Forss (M), Stefan Hanna 
(-), Helena Hedman Skoglund (L), Eva Christiernin (S), Diana Zadius (C), Per-Olof 
Forsblonn (V), Vivianne Obaid (C), Margit Borgström (KD), Linnea Bjuhr (SD), Tobias 
Smedberg (V) och Jonas Segersam (KD). 

Avsnitt D - Utbildning och arbete, inklusive berörda bolag, relevanta investeringar 

och taxor 

Anföranden hålls av Helena Hedman Skoglund (L), Christopher Lagerqvist (M), Hanna 
Victoria Mörck (V), Mattias Johansson (C), Klas-Herman Lundgren (S), Linnea Bjuhr (SD), 
Eva Moberg (KD), Charles Pylad (MP), Stina Jansson (Fl), Oscar Matti (L), Mohamad 
Hassan (L), 011e Romlin (C), Asal Gohari (S), Torbjörn Björlund (V), Ulrik Wärnsberg (S), 
Pavlos Cavelier Bizas (S), Robin Kronvall (M), Linda Eskilsson (MP), Jonas Segersam 
(KD) och Anders A. Aronsson (L). 

Avsnitt E - Kultur, idrott och fritid inklusive berörda bolag, relevanta investeringar 

och taxor 

Anföranden hålls av Linda Eskilsson (MP), Marcus Lagerquist (M), Karolin Lundström 
(V), 011e Romlin (C), Mats Dafnäs (L), Kent Kumpula (SD), Sarah Havneraas (KD), Maria 
Patel (S), Stina Jansson (Fl), Artemis Lumarker (V), Madeleine Andersson (M), Mohamad 
Hassan (L), Rigmor Stenmark (C), Simon 0. Pettersson (SD), Karolin Lundström (V), 
Arne Sandemo (M), Erik Pelling (S) och Agneta Gille (S). 
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Beslutsgång 

Ordföranden beslutar att kommunfullmäktige först ska fatta beslut om skattesats och 
därefter fatta övriga beslut i ärendet. 

För att besluta om skattesats utser ordföranden kommunstyrelsens förslag om 21, 14 
kronor till huvudförslag. För att utse motförslag ställer ordföranden 
Sverigedemokraternas och Kristdemokraternas yrkande om 20,84 kronor mot 
Feministiskt initiativs yrkande om 21,30 kronor. 

Votering begärs och genomförs (V1, detaljerat voteringsresultat i slutet av stycket). 

Bifall till (SD) och (KD)s yrkande röstar JA. Bifall till (FI)s yrkande röstar NEJ. 

Med 13 ja-röster mot 1 nej-röst samt 66 som avstår och 1 frånvarande beslutar 
kommunfullmäktige att utse (SD) och (KD)s yrkande till motförslag. 

Ordföranden ställer därefter kommunstyrelsens förslag mot (SD) och (KD)s yrkande. 

Votering begärs och genomförs (V2, detaljerat voteringsresultat i slutet av stycket) 

Bifall till kommunstyrelsens förslag röstar JA. Bifall till (SD) och (KD)s yrkande röstar 
NEJ. 

Med 63 ja-röster mot 13 nej-röster samt 4 som avstår och 1 frånvarande beslutar 
kommunfullmäktige att bifalla kommunstyrelsens förslag till skattesats om 21,14 
kronor. 

För att besluta i resterande delar av ärendet utser ordföranden kommunstyrelsens 
förslag till Mål & budget till huvudförslag. 

För att utse motförslag ställer ordföranden budgetyrkandena från Feministiskt initiativ, 
Kristdemokraterna, Sverigedemokraterna, Centerpartiet och Moderaterna mot 
varandra i och finner att kommunfullmäktige utser Moderaternas yrkande till 
motförslag. 

Ordföranden ställer därefter kommunstyrelsens förslag mot Moderaternas yrkande. 

Votering begärs och genomförs (V3, voteringsresultat i slutet av stycket). 

Bifall till kommunstyrelsens förslag röstar JA. Bifall till (M)s yrkande röstar NEJ. 

Med 43 ja-röster mot 27 nej-röster samt 10 som avstår och 1 frånvarande beslutar 
kommunfullmäktige att bifalla kommunstyrelsens förslag till Mål & budget. 
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Vi-Votering om motförslag skattesats 

Ja-röst avger Simon Alm (-), David Perez (SD), Lisen Burmeister (SD), Linnea Bjuhr (SD), 
Anders Sehlin (SK Roger Thelander (SD), Jonas Segersam (KD), Sarah Havneraas (KD), 
Margit Borgström (KD), Christian Hermanson (KD), Eva Moberg (KD), Evelina Solem (KD) 
och Knut Godskesen (SD). 

Nej-röst avger Josef Safady Åslund (Fl). 

Avstår gör Erik Petting (S), Caroline Hoffstedt (S), Eva Christiernin (S), Erik Dagnesjö (S), 
Asal Gohari (S), Ulrik Wärnsberg (S), Klas-Herman Lundgren (S), Agneta Gille (S), Carl 
Lindberg (S), Ylva Stadell (S), Björn Wall (S), Hilde Klasson (S), Mattias Kristenson (S), 
Loa Mothata (S), Rafael Waters (S), Elnaz Alizadeh (S), Pavlos Cavetier Bizas (S), Agneta 
Erikson (S), Anders Grönvall (S), Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Magnus 
Åkerman (M), Cecilia Forss (M), Markus Lagerquist (M), Mats Gyllander (M), Madeleine 
Andersson (M), Carolina Bringborn (M), Anna-Karin Westerlund (M), Robin Kronvall (M), 
Fredrik Hultman (M), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Torbjörn 
Björlund (V), Ingela Ekrelius (V), Magne Björklund (V), Therese Rhann (-), Lalla 
Andersson (V), Stefan Hanna (-), Rigmor Stenmark (C), Mattias Johansson (C), 011e 
Romtin (C), Jonas Petersson (C), Diana Zadius (C), Mats Åhlund (C), Viviane Obaid (C), 
Mohamad Hassan (L), Helena Hedman Skoglund (L), Angetique Prinz Blix (L), Eva 
Edwardsson (L), Anders A. Aronsson (L), Amanda Kanange (L), Mats Dafnäs (L), Oscar 
Matti (L), Linda Eskilsson (MP), Rickard Malmström (MP), Lars Friberg (MP), Helena 
Nordström Källström (MP), Charles Pylad (MP), Maria Gauffin Röjeståt (S), Staffan Yngve 
(S), Roine Thunberg (M), Inger Söderberg (M), Arne Sandemo (M), Anette Fischer (V), 
Per-Olof Forsblom (V) och Per Eric Rosen (MP). 

Lovisa Johansson (Fl) är frånvarande. 

V2 - Votering om slutlig skattesats 

Ja-röst avger Erik Petting (S), Caroline Hoffstedt (S), Eva Christiernin (S), Erik Dagnesjö 
(S), Asal Gohari (S), Ulrik Wärnsberg (S), Klas-Herman Lundgren (S), Agneta Gille (S), 
Carl Lindberg (S), Ylva Stadell (S), Björn Wall (S), Hilde Klasson (S), Mattias Kristenson 
(S), Loa Mothata (S), Rafael Waters (S), Elnaz Alizadeh (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), 
Agneta Erikson (S), Anders Grönvall (S), Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), 
Magnus Åkerman (M), Cecilia Forss (M), Mats Gyllander (M), Madeleine Andersson (M), 
Carolina Bringborn (M), Anna-Karin Westertund (M), Robin Kronvall (M), Fredrik 
Huttman (M), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Torbjörn Björlund (V), 
Ingela Ekrelius (V), Magne Björklund (V), Lalla Andersson (V), Rigmor Stenmark (C), 
Mattias Johansson (C), 011e Romlin (C), Jonas Petersson (C), Diana Zadius (C), Mats 
Åhlund (C), Viviane Obaid (C), Mohamad Hassan (L), Helena Hedman Skoglund (L), 
Angelique Prinz Blix (L), Eva Edwardsson (L), Anders A. Aronsson (L), Amanda Kanange 
(L), Mats Dafnäs (L), Oscar Matti (L), Linda Eskilsson (MP), Rickard Malmström (MP), Lars 
Friberg (MP), Helena Nordström Källström (MP), Charles Pylad (MP), Maria Gauffin 
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Röjestål (S), Staffan Yngve (S), Roine Thunberg (M), Inger Söderberg (M), Arne Sandemo 
(M), Anette Fischer (V), Per-Olof Forsblom (V) och Per Eric Rosen (MP). 

Nej-röst avger Simon Alm (-), David Perez (SD), Lisen Burmeister (SD), Linnea Bjuhr 
(SD), Anders Sehlin (SD), Roger Thelander (SD), Jonas Segersam (KD), Sarah Havneraas 
(KD), Margit Borgström (KD), Christian Hermanson (KD), Eva Moberg (KD), Evelina 
Solem (KD) och Knut Godskesen (SD). 

Avstår gör Markus Lagerquist (M), Therese Rhann (-), Stefan Hanna (-) och Josef Safady 
Åslund (Fl). 

Lovisa Johansson (Fl) är frånvarande. 

V3 - Votering om Mål och budget 

Ja-röst avger Erik Pelling (S), Caroline Hoffstedt (S), Eva Christiernin (S), Erik Dagnesjö 
(S), Asal Gohari (S), Ulrik Wärnsberg (S), Klas-Herman Lundgren (S), Agneta Gille (S), 
Carl Lindberg (S), Ylva Stadell (S), Björn Wall (S), Hilde Klasson (S), Mattias Kristenson 
(S), Loa Mothata (S), Rafael Waters (S), Elnaz Alizadeh (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), 
Agneta Erikson (S), Anders Grönvall (S), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström 
(V), Torbjörn Björlund (V), Ingela Ekrelius (V), Magne Björklund (V), Lalla Andersson (V), 
Mohamad Hassan (L), Helena Hedman Skoglund (L), Angelique Prinz Blix (L), Eva 
Edwardsson (L), Anders A. Aronsson (L), Amanda Kanange (L), Mats Dafnäs (L), Oscar 
Matti (L), Linda Eskilsson (MP), Rickard Malmström (MP), Lars Friberg (MP), Helena 
Nordström Källström (MP), Charles Pylad (MP), Maria Gauffin Röjestål (S), Staffan Yngve 
(S), Anette Fischer (V), Per-Olof Forsblom (V) och Per Eric Rosen (MP). 

Nej-röst avger Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Magnus Åkerman (M), Cecilia 
Forss (M), Markus Lagerquist (M), Mats Gyllander (M), Madeleine Andersson (M), 
Carolina Bringborn (M), Anna-Karin Westerlund (M), Robin Kronvall (M), Fredrik 
Hultman (M), Simon Alm (-), David Perez (SD), Lisen Burmeister (SD), Linnea Bjuhr (SD), 
Anders Sehlin (SD), Roger Thelander (SD), Jonas Segersam (KD), Sarah Havneraas (KD), 
Margit Borgström (KD), Christian Hermanson (KD), Eva Moberg (KD), Evelina Solem 
(KD), Roine Thunberg (M), Inger Söderberg (M), Arne Sandemo (M) och Knut Godskesen 
(SD). 

Avstår gör Therese Rhann (-), Stefan Hanna (-), Rigmor Stenmark (C), Maffias 
Johansson (C), 011e Romlin (C), Jonas Petersson (C), Diana Zadius (C), Mats Åhlund (C), 
Viviane Obaid (C) och Josef Safady Åslund (Fl). 

Lovisa Johansson (Fl) är frånvarande. 
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Sammanfattning 

Iden gemensamma beredningen av Mål och budget 2021 med plan för 2022-2023 har 
samtliga nämnder och bolagsstyrelser kvalitetssäkrat innehållet i handlingen inom 
ramen för av kommunstyrelsen beslutat planeringsdirektiv för 2020 års mål-och 
budgetprocess. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 21 oktober 2020 § 248 
• Arbetsutskottets förslag 20 oktober 2020 § 323 
• Tjänsteskrivelse daterad 19 oktober 2020 
• Bilaga 1, Mål och budget 2021 med plan för 2022-2023 
• Bilaga 2, Taxor och avgifter 2021 
• Mål & budget 2021-2023 från (M) 
• Mål & budget 2021-2023 från (V) 
• Mål & budget 2021-2023 från (SD) 
• Mål & budget 2021-2023 från (KD) 
• Mål & budget 2021-2023 från (C) 
• Mål & budget 2021-2023 från (Fl) 
• Mål & budget 2021-2023 från Therese Rhann (-) 
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§455 

Svar på budgetmotion angående Mål och 
budget 2021 med plan för 2022-2023 från 
Jonas Petersson (C) med flera 

KSN-2020-03043 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att avslå Jonas Peterssons (C) med fleras budgetmotion. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för Jonas Petersson 
(C) med fleras bifallsyrkande. 

Beslutsgång 

Beslut i budgetmotionen togs i samband med beslut i ärendet Mål och budget 2021-
2023 samt fastställande av skattesats för 2021. 

Sammanfattning 

Inför beslut om Mål och budget 2021 med plan för 2022-2023 har de partier och 
partilösa ledamöter i kommunfullmäktige som saknar representation i 
kommunstyrelsen beretts möjlighet att inkomma med budgetmotioner för beredning 
av kommunstyrelsen. Jonas Petersson (C) har inkommit med en budgetmotion som 
väcktes 5 oktober 2020 i kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 21 oktober 2020 § 249 
• Arbetsutskottets förslag 20 oktober 2020 § 324 
• Tjänsteskrivelse daterad 12 oktober 2020 
• Bilaga, Budgetmotion angående Mål och budget 2021 med plan för 2022-2023 

från Jonas Petersson (C) 

Justerandes signatur 
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§456 

Svar på budgetmotion angående Mål och 
budget 2021 med plan för 2022-2023 från Stina 
Jansson (Fl) och Lovisa Johansson (Fl) 

KSN-2020-03044 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att avslå Stina Janssons (Fl) och Lovisa Johanssons (Fl) budgetmotion. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (Fl) reserverar sig mot beslutet till förmån för Josef Safady 
Åström (Fl) med fleras bifallsyrkande. 

Beslutsgång 

Beslut i budgetmotionen togs i samband med beslut i ärendet Mål och budget 2021-
2023 samt fastställande av skattesats för 2021. 

Sammanfattning 

Inför beslut om Mål och budget 2021 med plan för 2022-2023 har de partier och 
partilösa ledamöter i kommunfullmäktige som saknar representation i 
kommunstyrelsen beretts möjlighet att inkomma med budgetmotioner för beredning 
av kommunstyrelsen. Stina Jansson (Fl) och Lovisa Johansson (Fl) har inkommit med 
en budgetmotion som väcktes 5 oktober 2020 i kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 21 oktober 2020 § 250 
• Arbetsutskottets förslag 20 oktober 2020 § 325 
• Tjänsteskrivelse daterad 12 oktober 2020 
• Bilaga, Budgetmotion angående Mål och budget 2021 med plan för 2022-2023 

från Stina Jansson (Fl) och Lovisa Johansson (Fl) 

Justerandes signatur 
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§457 

Svar på budgetmotion angående Mål och 
budget 2021 med plan för 2022-2023 från 
Therese Rhann 

KSN-2020-03045 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att avslå Therese Rhanns (-) budgetmotion. 

Beslutsgång 

Beslut i budgetmotionen togs i samband med beslut i ärendet Mål och budget 2021-
2023 samt fastställande av skattesats för 2021. 

Sammanfattning 

Inför beslut om Mål och budget 2021 med plan för 2022-2023 har de partier och 
partilösa ledamöter i kommunfullmäktige som saknar representation i 
kommunstyrelsen beretts möjlighet att inkomma med budgetmotioner för beredning 
av kommunstyrelsen. Therese Rhann (-) har inkommit med en budgetmotion som 
väcktes den 5 oktober 2020 i kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 21 oktober 2020 § 251 
• Arbetsutskottets förslag 20 oktober 2020 § 326 
• Tjänsteskrivelse daterad 12 oktober 2020 
• Bilaga, Budgetmotion angående Mål och budget 2021 med plan för 2022-2023 

från Therese Rhann (-) 
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§458 

Aktualitetsförklaring av Uppsala kommuns 
översiktsplan 

KSN-2019-0421 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att godkänna förslaget till aktualitetsförklaring enligt bilaga 1. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för Fredrik Ahlstedt 
(M) med fleras yrkande. Fredrik Ahlstedt (M) och Therez Almerfors (M) lämnar en 
skriftlig reservation som återges i § 458 bilaga A. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för Jonas Peterssons 
(C) yrkande. Jonas Petersson (C) lämnar en skriftlig reservation som återges i § 458 

bilaga B. 

Närvarande ledamöter (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Linnea Bjuhrs 
(SD) yrkande. Linnea Bjuhr (SD) lämnar en skriftlig reservation som återges i § 458 

bilaga C. 

Närvarande ledamöter (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Jonas Segersams 
(KD) yrkande. Jonas Segersam (KD) lämnar en skriftlig reservation som återges i § 458 

bilaga D. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Särskilda yttranden 

Josef Safady Åslund (Fl) lämnar följande särskilda yttrande: 
Billiga hyresrätter är en förutsättning för att invånare i Uppsala kommun ska kunna bo 
och leva på någorlunda lika villkor. Billigare hyresrätter är också vad det råder brist på i 
Uppsala kommun. I vår budget de senaste 5 åren har vi drivit frågan om att öka 
beståndet på hyresrätter till 60% i kommunen, och vi vill därför se en ändring i 
Översiktsplanen där beståndet av hyresrätter korrigeras till 60% 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande som återges i §458 Bilaga E. 

Justerandes signatur 
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Yrkanden 

Erik Petting (S), Anders A. Aronsson (L), Patrik Hedlund (S), Rickard Malmström (MP), 
Lars Friberg (MP), Ylva Staden (S) och Mohamad Hassan (L) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Marcus Lagerquist (M), yrkar: 
(1)att trafikplanen ska vara en del av aktualisering av översiktsplanen, 
(2) att revidera målsättningarna angående andelen som förväntas vara kollektivtrafik, 
(3)att säkra större beredskap för byggnation i kransorterna, 
(4) att ny bebyggelse tillåts i stadens omland såvida detta inte innebär att större 
exploateringar i form av nya utvecklingsområden förhindras växa fram i ett 
planeringsperspektiv till 2030, 
(5)att snarast starta arbetet med en ny översiktsplan, samt 
(6)att under särskilda ställningstaganden och preciseringar stryka stycket om Gränby 
stadsnod (2), 
(7) att under särskilda ställningstaganden och preciseringar stryka stycket om 
Bergsbrunna-Gränbystråket (5), 
(8)att under särskilda ställningstaganden och preciseringar ändra skrivningen i avsnitt 
F(..513  Funbo (7) att tillåta exploateringar inom det "gröna området" 
(9)att under särskilda ställningstaganden och preciseringar ändra stycket om 
Lennabanan (9) så att skrivningen om en eventuell flytt av museijämvägens station 
utgår. 

Hanna Victoria Mörck (V), Josef Safady Åström (Fl, )Magne Björlund (V) och Ingela 
Ekrelius (V) yrkar: 
att planeringsinriktningen ändras så att minst 50 procent av bostadsbeståndet ska vara 
hyresrätter och att minst 25 procent av de hyresrätter som byggs ska hålla en sådan 
prisnivå att även betalningssvaga grupper kan efterfråga dem. 

Stefan Hanna (-) yrkar: 
(1)att exploateringen av de sydöstrastadsdelama under planperioden inte ska överstiga 
8 500 bostäder, 
(2) att betydligt större fokus läggs på att ta fram Fördjupade Översiktsplaner (Fä') som 
ska säkerställa för verksamhets- och bostadsexploatering i Uppsalas kransorter, 
(3)att värna om Uppsala som staden på slätten och därför inte tillåta 
utvecklingsområden i direkt anslutning till staden där det finns brukningsvärd 
jordbruksmark, 
(4) att tidigt under planperioden säkerställa tillgången till vatten med kvalitet i befintliga 
samhällen, inklusive tillgången till vatten för verksamheter samt att tydligare adressera 
problemet med elbrist, 
(5)att addera ett avsnitt i översiktsplanen om nödvändiga expansionsmöjligheter för 
våra universitet och deras behov av verksamhetslokaler och studentbostäder, 
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(6)att ingen ytterligare expansion av externa handelsytor tillåts under planperioden och 
att delar av dessa handelsytor får detaljplaneändras till ändamålet bostäder, 
(7) att detaljplaneringen under planperioden för bostadshus inte kräver 
verksamhetslokaler på bottenplan, 
(8)att kraftigt vikta om exploateringen av Uppsala kommun längs Norrlandsbanan, 
(9)att Lennabanan i huvudsak ska inriktas mot allmän spårbunden kollektivtrafik, 
(10)att en lösning för vattenförsörjning till Uppsala från Dalälven tydligt inkluderas i 
Översiktsplanen. 

Simon Alm (-) yrkar i första hand att ärendet återremitteras, i andra hand avslag samt 
avslag till Hanna Victoria Mörck (V) med fleras ändringsyrkande. 

Linnea Bjuhr (SD) yrkar bifall till Fredrik Ahlstedt (M) med fleras femte (5) yrkande samt 
avslag till kommunstyrelsens förslag och Hanna Victoria Mörck (V) med fleras 
ändringsyrkande. 

Jonas Petersson (C) yrkar: 
(1)att av ekologiska, sociala och ekonomiska hänsyn fastställa exploateringen ide 
sydöstra stadsdelarna till max 12 500 bostäder, 
(2) att säkra större beredskap för byggnation i kransorterna Vänge, Björklinge, Vattholma 
och Almunge, 
(3)att förskjuta tyngdpunkten för byggnationerna i Uppsala norrut för att tidigare kunna 
förverkliga en norra station samt en järnvägsförbindelse till Enköping, 
(4) att tidigarelägga byggplanerna för bostäder i Gränby stadsnod, 
(5)att bättre beakta tillgången till VA i befintliga samhällen liksom VA till verksamhet och 
industrier med tidigare tröskelinvesteringar av VA, 
(6)att tydligare adressera problemet med elbrist i översiktsplanen, 
(7) att addera ett avsnitt i översiktsplanen om studentbostäder då dessa är strategiskt 
viktiga tillgångar i universitets- och studentstaden Uppsala. 

Jonas Segersam (KD) yrkar: 
(1)att målsättningen för tillväxt snarare bör vara 320.000 invånare 2050 än 380.000. 
(2) att genom en omförhandling med staten utbyggnaden i södra och sydöstra staden 
förskjuts mot Nysala, med lägre bebyggelse och småhus. 
(3)att planerna på spårväg mellan Gottsunda/Ultuna och city stryks (Kunskapsspåret). 
(4) att en sydvästlänk för biltrafik planeras. 
(5)att VA-infrastrukturen sammankopplas med Knivsta kommun. 
(6)att en ny bro för alla trafikslag byggs över Fyrisån. 
(7) att samplaneringen av infrastruktur med Region Uppsala och Staten förbättras med 
inriktning enligt ovanstående. 
(8)att ny småbåtshamn anläggs i höjd med Kungsängsbron. 
(9)att Uppsalas kransorter utvecklas. 
(10)att planeringen förskjuts mot fler småhus i kommunen, exempelvis genom 
anläggande av Stabby Trädgårdsstad mellan Berthåga och Rickomberga, och genom 
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utbyggnad av Gunsta/Marielund. 
(11) att minst 30 procent av nyproduktioner av bostäder ska vara småhus. 

Jonas Segersam (KD) yrkar också bifall till Fredrik Ahlstedt (M) med fleras första, andra, 
tredje, fjärde, femte och nionde (1-5, 9) yrkande samt Jonas Petersson (C) med fleras 
sjätte och sjunde yrkande(6,7). 

Therez Almerfors (M), Anders A. Aronsson (L), Stefan Hanna (-) och Mohamad Hassan (L) 
yrkar också avslag till Hanna Victoria Mörck (V) med fleras ändringsyrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Simon Alms (-) återremissyrkande mot att avgöra ärendet 
idag och finner att kommunfullmäktige beslutar att avgöra ärendet idag. 

Ordföranden ställer därefter Stefan Hannas (-) sjätte (6) yrkande mot avslag och finner 
att kommunfullmäktige avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Stefan Hannas (-) sjunde (7) yrkande mot avslag och finner 
att kommunfullmäktige avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Jonas Peterssons (C) sjätte (6) yrkande mot avslag och 
finner att kommunfullmäktige avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Jonas Peterssons (C) sjunde (7) yrkande mot avslag och 
finner att kommunfullmäktige avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Hanna Victoria Mörck (V) med fleras yrkande mot avslag 
och finner att kommunfullmäktige avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Fredrik Ahlstedt (M) med fleras första till fjärde (1-4) 
yrkande mot avslag och finner att kommunfullmäktige avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer därefter Fredrik Ahlstedt (M) med fleras femte (5) yrkande mot 
avslag och finner att kommunfullmäktige avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Fredrik Ahlstedt (M) med fleras nionde (9) yrkande mot 
avslag. 

Votering begärs och genomförs (VI., detaljerat voteringsresultat i slutet av stycket) 

Avslag till Fredrik Ah lstedt (M) med fleras nionde (9) yrkande röstar JA. Bifall till Fredrik 
Ahlstedt (M) med fleras nionde (9) yrkande röstar NEJ. 

Med 43 ja-röster mot 20 nej-röster samt 16 som avstår och 2 frånvarande beslutar 
kommunfullmäktige att avslå Fredrik Ahlstedt (M) med fleras nionde (9) yrkande. 
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För att utse motförslag till kommunstyrelsens förslag ställer ordföranden Stefan 
Hannas (-), Jonas Segersams (KD), Jonas Peterssons (C) och Fredrik Ah lstedt (M) med 
fleras yrkande mot varandra och finner att Fredrik Ahlstedt (M) med fleras yrkande 
utses till motförslag. 

Ordföranden ställer därefter kommunstyrelsens förslag mot Fredrik Ahlstedt (M) med 
fleras yrkande och finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag. 

Ordföranden ställer slutligen kommunstyrelsens förslag mot avslag och finner att 
kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag. 

Vi-Votering om Fredrik Ahlstedt (M) med fleras nionde (9) yrkande 

Ja-röst avger Erik Pelling (S), Caroline Hoffstedt (S), Eva Christiernin (S), Erik Dagnesjö 
(S), Asal Gohari (S), Ulrik Wärnsberg (S), Klas-Herman Lundgren (S), Agneta Gille (S), 
Carl Lindberg (S), Ylva Stadell (S), Björn Wall (S), Hilde Klasson (S), Mattias Kristenson 
(S), Loa Mothata (S), Rafael Waters (S), Elnaz Alizadeh (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), 
Agneta Erikson (S), Anders Grönvall (S), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström 
(V), Torbjörn Björlund (V), Ingela Ekrelius (V), Magne Björklund (V), Lalla Andersson (V), 
Mohamad Hassan (L), Helena Hedman Skoglund (L), Angelique Prinz Blix (L), Eva 
Edwardsson (L), Anders A. Aronsson (L), Amanda Kanange (L), Mats Dafnäs (L), Oscar 
Matti (L), Linda Eskilsson (MP), Rickard Malmström (MP), Lars Friberg (MP), Helena 
Nordström Källström (MP), Charles Pylad (MP), Maria Gauffin Röjestål (S), Staffan Yngve 
(S), Anette Fischer (V), Per-Olof Forsblom (V) och Per Eric Rosen (MP). 

Nej-röst avger Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Magnus Åkerman (M), Cecilia 
Forss (M), Markus Lagerquist (M), Mats Gyllander (M), Madeleine Andersson (M), 
Carolina Bringborn (M), Anna-Karin Westerlund (M), Robin Kronvall (M), Fredrik 
Hultman (M), Jonas Segersam (KD), Sarah Havneraas (KD), Margit Borgström (KD), 
Christian Hermanson (KD), Eva Moberg (KD), Roine Thunberg (M), Inger Söderberg (M), 
Arne Sandemo (M) och Alexander Oscarsson (KD). 

Avstår gör Therese Rhann (-), Stefan Hanna (-), Rigmor Stenmark (C), Mattias 
Johansson (C), 011e Romlin (C), Jonas Petersson (C), Diana Zadius (C), Mats Åhlund (C), 
Viviane Obaid (C), Simon Alm (-), David Perez (SD), Lisen Burmeister (SD), Linnea Bjuhr 
(SD), Roger Thelander (SD), Knut Godskesen (SD) och Josef Safady Åstund (Fl). 

Anders Sehlin (SD) och Lovisa Johansson (Fl) är frånvarande. 
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Sammanfattning 

Översiktsplan 2016 är ett av de viktigaste styrdokumenten för kommunen. Den visar 
hur kommunen planerar att utveckla bebyggelse, trafik och grönområden i hela 
kommunen fram till 2050. Planen antogs i december 2016. 
Kommunfullmäktige beslutade 28 januari 2019 (§ 9) att ge kommunstyrelsen i 
uppdrag att ta fram ett förslag till aktualitetsförklaring av kommunens översiktsplan. 
Kommunstyrelsen har 29 maj 2019 (§ 124) beslutat om direktiv för arbetet. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 21 oktober 2020 § 252 
• Arbetsutskottets förslag 20 oktober 2020 § 326 
• Tjänsteskrivelse daterad 8 oktober 2020 
• Bilaga 1, Förslag till aktualitetsförklaring av Uppsala kommuns översiktsplan, 

med bilaga 
• Bilaga 2, Uppsala kommuns översiktsplan, se www.uppsala.se\oversiktsplan 
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§459 

Samordning av fastighetsförvaltningen i 
kommunen med mera 

KSN-2019-1841 

Beslut 

Kommunfullmäktige~~~  1~ 

1. att det av Uppsala Stadshus AB ägda bolaget Uppsala R2 AB används för att 
skapa ett nytt fastighetsbolag för förvaltning av fastigheter och anläggningar, 

2. att godkänna namnbyte av Uppsala R2 AB till Uppsala kommun Arenor och 
Fastigheter AB, eller det namn som godkänns av Bolagsverket, 

3. att godkänna ny bolagsordning för Uppsala R2 AB, under namnändring till 
Uppsala kommun Arenor och Fastigheter AB, i enlighet med ärendets bilaga 2 

reviderad i enlighet med Erik Petting (S) med fleras yrkande att styrelsen ska 
bestå av som lägst 11 och som högst 13 ledamöter, 

4. att godkänna namnbyte av Aktiebolaget Uppsala Kommuns Industrihus till 
Uppsala Kommun Utvecklingsfastigheter AB, eller det namn som godkänns av 
Bolagsverket, 

5. att godkänna ny bolagsordning för Aktiebolaget Uppsala Kommuns 
Industrihus, under namnändring till Uppsala Kommun Utvecklingsfastigheter 
AB, i enlighet med ärendets bilaga 3, 

6. att godkänna att fusion genomförs av Uppsala kommun 
Förvaltningsfastigheter AB, Fyrishov AB och Uppsala kommun Sport- och 
rekreationsfastigheter AB in i Uppsala R2 AB, under namnändring till Uppsala 
kommun Arenor och Fastigheter AB, 

7. att kommunstyrelsen ska genomföra en verksamhetsöverlåtelse av 
verksamheten fastighetsdrift från fastighetsstaben inom 
kommunledningskontoret till Uppsala R2 AB, under namnändring titt Uppsala 
kommun Arenor och Fastigheter AB, 

8. att idrotts- och fritidsnämnden ska genomföra en verksamhetsöverlåtelse av 
an läggningsdrift och bokningsadministration från idrotts- och 
fritidsavdelningen inom stadsbyggnadsförvaltningen till Uppsala R2 AB, under 
namnändring till Uppsala kommun Arenor och FastigheterAB, 

9. att godkänna att AB Uppsala Kommuns Industrihus genomför en 
verksamhetsöverlåtelse av bolagets fastighetsförvaltande verksamhet till 
Uppsala R2 AB, under namnändring till Uppsala kommun Arenor och 
Fastigheter AB, 
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10.att uppdra till kommunstyrelsen att fatta nödvändiga följdbeslut så att de av 
kommunfullmäktig fattade besluten för att genomföra samordning av 
kommunkoncernens fastighetsförvaltning i ett nytt bolag, verkställs, 

11.att revidera Reglemente för kommunstyrelsen och övriga nämnder i enlighet 
med ärendets bilaga 4, 

12. att uppdra till Uppsala R2 AB och Aktiebolaget Uppsala kommuns Industrihus 
att genomföra en extra bolagsstämma där kommunfullmäktiges beslut anmäls 
och därefter registrera de nya bolagsordningarna hos Bolagsverket, samt 

13.att uppdra till Uppsala R2 AB, under namnändring Uppsala kommun Arenor 
och Fastigheter AB, och Uppsala Stadshus AB att säkerställa att de bedömda 
synergivinsterna uppnås och att löpande avrapportera framdriften av 
genomförandet och dess ekonomiska effekter samt medborgarnyttan till 
kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (KD) och (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för Jonas 
Segersam (KD) med fleras yrkande. 

Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam (KD) lämnar följande skriftliga reservation: 
Centerpartiet och Kristdemokraterna ser positivt på möjligheten till synergier genom att 
samordna Uppsala kommuns fastighetsförvaltning. Samtidigt är vi emellertid måna om 
att olika roller och funktioner inom verksamheten hålls åtskilda även organisatoriskt, för 
att skapa tydlighet i kommunorganisationen och renodla verksamheterna. Därför tror vi 
det vore olyckligt att sammanföra renodlad fastighetsförvaltning som sker på 
huvudsakligen affärsmässig grund med skatte finansierad/-subventionerad verksamhet 
såsom bad och evenemang i ett och samma bolag. 
Centerpartiet och Kristdemokraterna yrkade därför: 
att återremittera ärendet i syfte att samordna kommunens fastighetsförvaltning i två (2) 
bolag, ett verksamhetsbolag och ett renodlat fastighetsbolag, där: - verksamhetsdelarna 
från Fyrishov AB, Uppsala Kommun Sport- och Rekreationsfastigheter AB, idrotts- och 
fritidsnämnden samt boknings- och föreningsservice överförs till verksamhetsbolaget, - 
fastighetsbolaget övertar samtliga fastigheter och den därtill kopplade förvaltningen 
från Fyrishov AB, Uppsala Kommun Sport- och Rekreationsfastigheter AB samt Uppsala 
Kommun FörvaltningsfastigheterAB. 
att bolagsordningen ändras så styrelsen består av 11-15 ordinarie ledamöter 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

 

Justerandes signatur 

  

Utdragsbestyrkande 

  

F-Ab 

  



Utg Uppsala 
kommun 

 

Sida 37 (61) 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 

Datum: 
2020-11-03 

 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (-) lämnar följande särskilda yttrande: 
Jag anser att kommunens invånare ska företrädas av så relevant kompetenta personer 
som möjligt i kommunens bolag. Kompetens är mycket viktigare än partitillhörighet 
eftersom bolagens uppdrag är att leverera i linje med bolagsordning, ägaruppdrag och 
inom Aktiebolagslagens ramar. Då jag utgår ifrån att sannolikheten ökar att bemanna 
styrelsen med relevant kompetens är proportionella val att föredra istället för det förslag 
som presenterats. Jag anser inte heller att det är bra att få personer har för många 
krävande uppdrag inom kommunens verksamheter. Särskilt inte när flera av dessa 
personer också har många andra krävande uppdrag utanför Uppsala kommun. 
1 samtal med föreningsliv, som nyttjar kommunens arrangemangsytor, är det tydligt hur 
dessa föreningar lider av att de alltid prioriteras bort när större tillfälliga arrangemang 
säljs in. Jag saknar i ärendet en reflektion över hur detta problem för berörda föreningar 
kan förbättras. 
Ärendet är inte tillräckligt genomtänkt och det har kraftigt brustit i sin beredning. Med 
tanke på ärendets omfattning är det beklagligt. Jag anser att det är allvarligt att inte 
samtliga relevanta styrelserepresentanter inkluderats i processen. Det inkluderar 
kommunstyrelsen som med fördel borde ha fått en dragning om det arbete som legat till 
grund för ärendets förslag. 
Jag tycker inte minoritetsstyret argumenterar väl för varför de valt att gå fram med de 
förslag på förändringar som de gör. 1 beslutsunderlagen beskrivs många olika möjliga 
scenarier. Som vanligt är det tydligt att Uppsala kommun brister i sin ledningsförmåga. 
"Ett Uppsala" är en fin slogan men i praktiken har kommunens ledningssystem svårt att 
säkerställa det i praktiken trots en kultur som skapar allt för många möten. 1 
beslutsunderlaget finns en beskrivning av "Var uppstår det fiktion". Det som beskrivs där 
handlar om ledarskap och inget annat. Att genomföra stora organisationsförändringar 
för att ledarskapet brister är en dålig lösning. Att det handlar om bristande ledarskap 
framgår tydligt i texter som "Otydliga styrsignaler, ägardirektiv och uppdrag som inte är 
heltäckande och som inte går hand i hand". "Otydlighet gällande prioriteringar av olika 
evenemang och satsningar". "Olika affärsmodeller". "Styrdokument som tolkas olika av 
olika organisationer". 
De synergieffekter som beskrivs som möjliga bedömerjag vara för optimistiska. 1 
synnerhet i ljuset av att flera av de berörda verksamheterna redan idag använder sig av 
inköpta resurser för stödverksamheter. 

Justerandes signatur 

rii 

 

Utdragsbestyrkande 



Uppsala 
kommun 

Sida 38 (61) 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 

Datum: 
2020-11-03 

Yrkanden 

Erik Petting (S), Mohamad Hassan (L), Rickard Malmström (MP), Fredrik Ahlstedt (M), 
Linnea Bjuhr (SD), Marcus Lagerquist (M), Björn Wall (S) och Mats Dafnäs (L) yrkar bifall 
till kommunstyrelsens förslag med följande ändring: 
att bilaga 2 ,förslag till bolagsordningen för Uppsala R2 AB, under namnändring till 
Uppsala kommun Arenor och FastigheterAB, ändras så att styrelsen har som lägst 11 och 
som högst 13 ledamöter. 

Jonas Segersam (KD) och Jonas Petersson (C) yrkar: 
(1)att ärendet återremitteras och utformas så att det bildas två (2) bolag, ett 
verksamhetsbolag och ett renodlat fastighetsbolag. Till verksamhetsbolaget lyfts 
verksamhetsdelen från Fyrishov AB, Uppsala kommun Sport- och rekreationsfastigheter 
AB och IFN. Bokning och föreningsservice förs över till verksamhetsbolaget. 
Fastighetsbolaget övertar fastigheterna från Fyrishov, Uppsala kommun Sport- och 
rekreationsfastigheterAB och Uppsala kommun förvaltningsfastigheter AB. 
(2)att i bolagsordningen för Uppsala R2 AB (under namnändring till Uppsala kommun 
Arenor och fastigheterAB) fastställa intervallet för antal ledamöter i styrelsen till lägst 11 
och högst 15 ledamöter. 

Stefan Hanna yrkar i första hand bifall till Jonas Segersann (KD) med fleras 
återremissyrkande (1) och i andra hand: 
(1)att samtliga kommunens fastighetsbolag, exklusive Uppsalahem, ingår i en 
gemensam fastighetskoncern. Fastighetskoncernen övertar fastigheter från Fyrishov, 
Uppsala kommun Sport- och rekreationsfastigheterAB, Uppsala kommun 
förvaltningsfastigheterAB, AB Uppsala kommuns 1-Hus, Uppsala kommun skolfastigheter 
AB samt Uppsala kommuns fastighets AB, 
(2)att kommunens fastighetskoncern ska samla all personal kopplad till 
fastighetsförvaltning och fastighetsdrift, 
(3)att kommunens fastighetskoncern delas upp i relevanta affärsområden, 
(4) att berörda verksamhetsdrifter, exklusive fastighetsförvaltning, organiseras i en 
separat idrotts- och fritidsbolag. Verksamhetspersonal från Fyrishov AB, Uppsala 
kommun Sport- och rekreationsfastigheterAB, Uppsala konsert och kongress AB och 
delvis från Destination Uppsala AB ska ingå i verksamheten, 
(5)att verksamhetsbolaget inkluderar /FNs boknings- och föreningsservice, 
(6)att verksamheterna i verksamhetsbolaget organiseras i relevanta affärsområden, 
(7)att utreda om verksamhetsbolaget med fördel kan inkludera Uppsala konsert och 
kongress ABs verksamhet samt stora delar av Destination Uppsala AB, 
(8)att Uppsala kommun UtvecklingsfastigheterAB under §3 i Bolagsordningen får 
följande lydelse: Föremålet för bolagets verksamhet är att inom Uppsala kommun 
förvärva, äga, bebygga, förvalta, bistå vid företagsetableringar samt bedriva handel 
med fast egendom samt att bedriva därmed förenlig uthyrningsverksamhet, samt 
(9)att styrelser tillsätts genom proportionella val. 

Utdragsbestyrkande Justerandes signatur 



Uppsala 
kommun 

Sida 39 (61) 

Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2020-11-03 

Karolin Lundström (V), Hanna Victoria Mörck (V) och Simon Alm (-) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag med ändring enligt Jonas Segersam (KD) med fleras 
yrkande (2). 

Ingen yrkar bifall till kommunstyrelsens ursprungliga att-sats 3. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Jonas Segersam (KD) med fleras yrkande om återremiss mot 
att avgöra ärendet idag och finner att kommunfullmäktige beslutar att avgöra ärendet 
idag. 

Ordföranden ställer därefter den andra att-satsen i kommunstyrelsens förslag mot 
ändringsyrkandet från Jonas Segersam (KD) med flera och mot ändringsyrkandet från 
Erik Pelling (S) med flera och finner att kommunfullmäktige bifaller Erik Pelling (S) med 
fleras ändringsyrkande. 

Ordföranden ställer slutligen kommunstyrelsens reviderade förslag mot Stefan Hannas 
yrkanden (1-9) och finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens 
reviderade förslag. 

Sammanfattning 

Den 18 september 2019 § 177 beslutade kommunstyrelsen, med tilläggsdirektiv 11 
mars 2020 § 48, att samordningsmöjligheterna inom kommunkoncernens 
fastighetsförvaltning ska utredas. Det beslutades också att ett förslag på en fördjupad 
utredning gällande samordning kring barn och ungas fritid, i syfte att öka kvaliteten 
och effektiviseringen i verksamheten, ska presenteras. 

Utredningens slutsatser, som framgår av ärendets bilaga 1, pekar på att en 
samordning av kommunkoncernens fastighetsförvaltning, genom bland annat 
sammanslagning av några av kommunens fastighetsförvaltande bolag till ett bolag och 
övergång av viss verksamhet från kommunstyrelsen samt idrotts- och fritidsnämnden 
till samma bolag, ger flera fördelar. Därför föreslås kommunfullmäktige fatta 
nödvändiga beslut för att åtgärderna ska kunna genomföras. 

Därutöver framgår av utredningen att frågan om organisering av barns och ungas fritid 
för att öka kvaliteten och effektiviteten i verksamheten bör utredas ytterligare och 
handläggas i ett eget ärende som återrapporteras i ett senare skede. 

Justerandes signatur 

  

Utdragsbestyrkande 
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Justerandes signatur 

Uppsala 
kommun 

Sida 40 (61) 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 

Datum: 
2020-11-03 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 21 oktober § 253 
• Arbetsutskottets förslag 6 oktober 2020 § 305 
• Tjänsteskrivelse daterad den 23 september 2020 
• Bilaga 1, Utredningsrapport Samordning av fastighetsförvaltningen i 

kommunkoncernen samt förslag på en fördjupad utredning av samordning 
kring barn och ungas fritid. 

• Bilaga 2, förslag till ny bolagsordning för Uppsala R2 AB, under namnändring 
till Uppsala kommun Arenor och Fastigheter AB 

• Bilaga 3, förslag till ny bolagsordning för Aktiebolaget Uppsala Kommuns 
Industrihus, under namnändring till Uppsala Kommun Utvecklingsfastigheter 
AB, 

• Bilaga 4, förslag till revidering av Reglemente för kommunstyrelsen och övriga 
nämnder 

• Bilaga 5, förslag till ny styrelse samt lekmanna revisorer för Uppsala R2 AB, 
under namnändring till Uppsala kommun Arenor och Fastigheter AB 

Utdragsbestyrkande 



Uppsala 
kommun 

Sida 41 (61) 

Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2020-11-03 

§460 

Fråga om frivilliga resursgruppen från Roine 
Thunberg (M) 

KSN-2020-00025 

Roine Thunberg (M) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande Erik Pelling (S) 
som besvarar densamma. 

Justerandes signatur 

  

Utdragsbestyrkande 



-ltja, Uppsala 
.Vi kommun 

 

Sida 42 (61) 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 

Datum: 
2020-11-03 

 

§461 

Fråga om ombyggnad av Råbyvägen från 

Mattias Johansson (C) 

KSN-2020-00025 

Mattias Johansson (C) har ställt en fråga till gatu- och samhällsmiljönämndens 
ordförande Rickard Malmström (MP) som besvarar densamma. 

Justerandes signatur 

  

Utdragsbestyrkande 
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Uppsala 
kommun 

Sida 43 (61) 

Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2020-11-03 

§462 

Fråga om MR-dagarna från Hanna Victoria 
Mörck (V) 

KSN-2020-00025 

Hanna Victoria Mörck (V) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande Erik 
Pelling (S) som besvaras av kulturnämndens ordförande Linda Eskilsson (MP). 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 



Uppsala 
kommun 

Sida 44 (61) 

Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2020-11-03 

§463 

Interpellation om fusk och avtalsbrott hos 
privata äldreboenden från Tobias Smedberg 
(V) 

KSN-2020-02611 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga interpellationen. 

Justerandes signatur 

  

Utd ragsbestyrka nd e 

K 

   



Uppsala 
kommun 

Sida 45 (61) 

Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2020-11-03 

§464 

Interpellation om sparkrav på äldrenämnden 
och coronaberedskap från Tobias Smedberg 
(V) 

KSN-2020-02616 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga interpellationen. 

Justerandes signatur 

  

Utd ragsbestyrka nd e 
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g Uppsala 
kommun 

 

Sida 46 (61) 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 

Datum: 
2020-11-03 

 

§465 

Interpellation om Uppsala kommuns arbete 
med näringslivsutveckling från Jonas 
Petersson (C) 

KSN-2020-02618 

Jonas Petersson (C) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens ordförande Erik 
Pelling (S) som besvarar densamma. 

Anföranden hålls av Jonas Petersson (C), Erik Pelling (S), Stefan Hanna (-), Fredrik 
Ahlstedt (M), David Perez (SD), Mohamad Hassan (L), Jonas Segersam (KD), Hanna 
Victoria Mörck (V), Per-Eric Rosen (MP), Mattias Johansson (C), Anders A. Aronsson (L), 
TherezAlrnerfors (M), Ulrik Wärnsberg (S), Viviane Obaid (C) och Cecilia Forss (M). 

Utd ragsbestyrka nd e Justerandes signatur 



Uppsala 
kommun 

Sida 47 (61) 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 

Datum: 
2020-11-03 

§466 

Interpellation om cykelvägen vid Ulva kvarn 
från Stefan Hanna H 

KSN-2020-02614 

Stefan Hanna (-) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens ordförande Erik 
Petting (S) som besvarar densamma. 

Anföranden hålls av Stefan Hanna (-), Erik Petting (S), Therez Almerfors (M), Jonas 
Petersson (C) och Carl Lindberg (S). 

Utdragsbestyrkande Justerandes signatur 



Uppsala 
kommun 

Sida 48 (61) 

Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2020-11-03 

§467 

Interpellation om framtidens förutsättningar 
på äldreboenden från Rigmor Stenmark (C) 

KSN-2020-02619 

Rigmor Stenmark (C) har ställt en interpellation till äldrenämndens ordförande 
Caroline Hoffstedt (S) som besvarar densamma. 

Anföranden hålls av Rigmor Stenmark (C), Caroline Hoffstedt (S), Cecilia Forss (M), 
Anders Sehlin (SD), Linda Eskilsson (MP) och Hanna Victoria Mörck (V). 

Justerandes signatur 

  

Utdragsbestyrkande 

i if\ r X: 

  



Uppsala 
kommun 

Sida 49 (61) 

Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2020-11-03 

§468 

Interpellation om trygghetssituationen på 
Gränbyskolan från 011e Romlin (C) 

KSN-2020-02620 

011e Ronnlin (C) har ställt en interpellation till utbildningsnämndens ordföranden 
Helena Hedman Skoglund (L) som besvarar densamma. 

Anföranden hålls av 011e Romlin (C), Helena Hedman Skoglund (L), Oscar Matti (L), 
Jonas Segersam (KD), Christopher Lagerqvist (M), Alexandra Steinholtz (M), Linda 
Eskilsson (MP), Asal Gohari (S), Eva Christiernin (S), Linnea Bjuhr (SD), Erik Pelling (S), 
Hanna Victoria Mörck (V), Arne Sandemo (M) och Ulrik Wärnsberg (S). 

Justerandes signatur uh- 

 

.‘, Utdragsbestyrkande 



Uppsala 
kommun 

Sida 50 (61) 

Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2020-11-03 

§469 

Interpellation om sociala investeringsfonden 
från Stefan Hanna (-) 

KSN-2020-02613 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga interpellationen. 

Justerandes signatur 

  

Utdragsbestyrkande 

ef3t 
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Uppsala 
kommun 

Sida 51 (61) 

Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2020-11-03 

§470 

Interpellation om friluftskonserter i 
Stadsträdgården från Arne Sandemo (M) 

KSN-2020-02621 

Arne Sandemo (M) har ställt en interpellation till kulturnämndens ordförande Linda 
Eskilsson (MP) som besvarar densamma. 

Anföranden hålls av Arne Sandemo (M), Linda Eskilsson (MP), Agneta Eriksson (S), 
Marcus Lagerquist (M) och Artemis Lumarker (V). 

Justerandes signatur 

  

Utdragsbestyrkande 



Uppsala 
kommun 

Sida 52 (61) 

Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2020-11-03 

§471 

Interpellation om den nya isarenan från 
Madeleine Andersson (M) 

KS N-2020-02622 

Madeleine Andersson (M) har ställt en interpellation till idrott- och fritidsnämndens 
ordförande Maria Patel (S) som besvaras av kommunstyrelsens ordförande Erik Pelling 
(S) 

Anföranden hålls av Madeleine Andersson (M), Erik Petting (S), Mats Dafnäs (L), Karolin 
Lundström (V), Mohamad Hassan (L), Jonas Petersson (C) och Alexander Oscarsson 
(KD). 

Justerandes signatur 

  

Utdragsbestyrkande 



Uppsala 
kommun 

Sida 53 (61) 

Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2020-11-03 

§472 

Interpellation om försäljningsinsatser 
kopplade till kommunalt ägda fastigheter från 
Stefan Hanna 

KSN-2020-02776 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga interpellationen. 

Justerandes signatur 

  

Utdragsbestyrkande 
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

g Uppsala 
kommun 

 

Sida 54(61) 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 

Datum: 
2020-11-03 

 

§473 

Interpellation om kommunikationsstabens 
fortsatt explosiva tillväxt av Jonas Petersson 
(C) 

KSN-2020-02777 

Jonas Petersson (C) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens ordförande Erik 
Petting (S) som besvarar densamma. 

Anföranden hålls av Jonas Petersson (C), Erik Petting (S), Christian Hermansson (KD), 
Elnaz Alizadeh (S), David Perez (SD), Karolin Lundström (V), Anders A. Aronsson (L), Otle 
Romlin (C), Linda Eskilsson (MP) Martin Wisell (KD), Fredrik Ahlstedt (M) och Per-Eric 
Rosen (MP). 



Uppsala 
kommun 

Sida 55 (61) 

Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2020-11-03 

§474 

Interpellation om konsulter inom Uppsala 
kommun från Stefan Hanna H 

KSN-2020-02778 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga interpellationen. 

Justerandes signatur 

  

Utdragsbestyrkande 



Justerandes signatur 

Uppsala 
kommun 

Sida 56 (61) 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 

Datum: 
2020-11-03 

§475 

Interpellation om stöd till Pride från Artemis 
Lumarker (V) 

KSN-2020-02780 

Artemis Lumarker (V) har ställt en interpellation till kulturnämndens ordförande Linda 
Eskilsson (MP) som besvarar densamma. 

Anföranden hålls av Artemis Lumarker (V), Linda Eskilsson (MP), Roger Thelander (SD), 
Anders A. Aronsson (L) och Pavlos Cavelier Bizas (S). 

Utdragsbestyrkande 



Justerandes signatur 

Uppsala 
kommun 

Sida 57 (61) 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 

Datum: 
2020-11-03 

§476 

Interpellation om näringslivsstöd från Uppsala 
kommun från Stefan Hanna 

KSN-2020-02779 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga interpellationen. 

Utdragsbestyrkande 



Justerandes signatur 

g Uppsala 
kommun 

 

Sida 58 (61) 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 

Datum: 
2020-11-03 

 

§477 

Interpellation om uppföljning efter försäljning 
från Tobias Smedberg (V) 

KSN-2020-02781 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga interpellationen. 

Utdragsbestyrkande 



Justerandes signatur 

Uppsala 
kommun 

Sida 59 (61) 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 

Datum: 
2020-11-03 

§478 

Interpellation om rätten till eget boende för 
asylsökande (EBO) från Stefan Hanna H 

KSN-2020-02948 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga interpellationen. 

Utdragsbestyrkande 



Uppsala 
kommun 

Sida 60 (61) 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 

Datum: 
2020-11-03 

§479 

Interpellation om felparkerade el-sparkcyklar 
från David Perez (SD) 

KSN-2020-02949 

David Perez (SD) har ställt en interpellation till gatu- och samhällsmiljönämndens 
ordförande Rickard Malmström (MP) som besvarar densamma. 

Anföranden hålls av David Perez (SD), Rickard Malmström (MP), Mats Gyllander (M), 
Alexander von Uckermann (SD) och Jonas Petersson (C). 

Utd ragsbestyrka nd e Justerandes signatur 



Uppsala 
kommun 

Sida 61 (61) 

Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2020-11-03 

§480 

Fråga om trafikplan från Fredrik Ahlstedt (M) 

KSN-2020-00025 

Fredrik Ahlstedt (M) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande Erik Pelling (S) 
som besvarar densamma. 

Justerandes signatur 

  

Utd ragsbestyrka nd e 



KF 2020-11-02-03 § 454 bilaga A 

Mål och budget 2021 — 2023 samt fastställande av skattesats 2021 

Reservation 
Moderaterna 

Coronapandemin slår hårt mot Uppsala. Många har förlorat nära och kära till följd av smittspridning 
på äldreboenden och i samhället i stort. Stora krav har ställts på näringslivet att anpassa sin 
verksamhet och många människor har blivit permitterade och känner oro inför framtiden. 

Många av de problem Uppsala har brottats med länge har förvärrats under pandemin. En vardag 
med skjutningar och uppsalabor som inte känner sig trygga är inte det Uppsala vi vill se. 
Näringslivsklimatet fortsätter att sjunka och otryggheten breder ut sig. Det är tydligt att Uppsala 
behöver en omstart. 

När minoritetsstyrets budget spretar och ger lite av allt till alla vill vi istället se ett tydligt fokus och en 
politik som löser samhällsproblemen. Kommunen ska fokusera på kärnuppdraget snarare än många 
spretiga projekt. Alla Uppsalabor ska vara säkra på att samhället finns där när de behöver det. Vi vill 
att alla Uppsalabor som kan arbeta ska ha ett jobb att gå till, vi vill att Uppsala ska vara en trygg 
kommun och vi vill att alla kommuninvånare ska känna sig trygga i äldreomsorgen. 

Trygghetsåtgärder här och nu behöver kombineras med förebyggande insatser. För 2021 föreslog vi 
därför en satsning på 15 miljoner till ordningsvakter och trygghetskameror men också 13 miljoner för 
att hindra nyrekryteringen till kriminella gäng. Vi föreslog också att garantera resurser till att kunna 
hantera antalet orosanmälningar gällande barn. Med den rådande pandemin har situationen för 
många kvinnor förvärrats i sina egna hem. Därför föreslog vi öronnnärkta pengar till Uppsalas tjej- och 
kvinnojourer. 

Jobb är den bästa förebyggande insatsen mot utanförskap. När situationen på arbetsmarknaden 
försvåras i spåren av pandemin måste åtgärder till för att inte ytterligare låsa fast människor i 
arbetslöshet och utanförskap. Försörjningsstöd måste alltid kombineras med motprestation i form av 
heltidsaktivering för att hjälpa varje individ att nå sin fulla potential. Vi vill göra det enklare att få in 
en fot på arbetsmarknaden med fler enkla jobb och en SFI-utbildning som kan kombineras med 
praktik och jobb. Vi vill ha kvar våra företag även när krisen är över, de är grunden för Uppsalas 
välstånd och välfärd. Handlare och restaurangägare har nu ett särskilt ansvar för att anpassa sin 
verksamhet för att minska smittspridningen. Då måste även vi från kommunens håll hjälpa till och ge 
dem stöd, därför har Moderaterna drivit på för att förlänga de stöd som getts till Uppsalas företagare 
under krisen, exempelvis med rabatterade parkeringar i city. 

I början av pandemin saknades viktig skyddsutrustning på Uppsalas äldreboenden. En sådan situation 
får aldrig uppstå igen. Därför föreslog vi ett beredskapslager och nya utbildningsinsatser kopplat till 
pandemin. I år har de privata aktörerna klarat krisen bättre än de kommunala - i framtiden måste alla 
Uppsalabor känna sig trygga i att kvaliteten i välfärden är likvärdig. Den ofrivilliga ensamheten bland 
våra seniorer måste brytas. Vi vill garantera att samtalsstöd för äldre blir kvar på sikt och hitta nya 
vägar för att bekämpa ensamheten, både under och efter pandemin. Uppsalas seniorer ska ha 
förutsättningar att leva ett aktivt och socialt liv. 

Med anledning av ovanstående reserverar vi oss till förmån för Moderaternas förslag till mål oc 
budget 2021 med plan för 2022-2023 



Fredrik Ahlstedt (M) 
Therez Almerfors (M) 



KF 2020-11-02-03 § 454 bilaga B 

Mål och budget 2021 — 2023 samt fastställande av skattesats 2021 

Reservation 
Centerpartiet 

Centerpartiets budgetförslag innebär den omstart som Uppsala kommun behöver i sviterna efter 
pandemin. Det är en omstart för kommunens ekonomi i form av en rad reformer för att förbättra 
företagsklimatet, främja företagande och få människor i egen försörjning. Det är en omstart för 
stadens och hela kommunens utveckling i form av etableringen av ett nytt paradigm på stads- och 
landsbyggnadsområdet, där förtätningen av populära, gröna områden och stadsdelar stoppas och 
hela kommunen utvecklas. Det är en omstart för kommunens äldre genom historiskt stora satsningar 
på att bryta ensamheten bland äldre och höja äldreomsorgens kvalitet. Och det är en omstart för 
Uppsala i bemärkelsen att den allt sämre trygghetssituationen tas på allvar och möts med kraftfulla 
åtgärder. 

Med hänvisning till ovanstående reserverar sig Centerpartiet till förmån för eget förslag till mål och 
budget 2021 med ekonomisk plan för 2022-2023. 

Jonas Petersson (C) 

AIÄRODLAD 
POLITIK 

Centerpartiet 



KF 2020-11-02-03 § 454 bilaga C 

Mål och budget 2021 — 2023 samt fastställande av skattesats 2021 

Reservation 

Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 

Sverigedemokraterna vågar prioritera. Vi skär ner på invandringsrelaterade kostnader och kultur till 
förmån för en stärkt trygghet, skola vård och omsorg. 

Trygghet handlar om mer än resurstilldelning och effektivt resursanvändande. Det handlar om att 
skapa sammanhållning och motverka kriminaliteten som breder ut sig. En assimileringspolitik 
eftersträvar att såväl nya som gamla invandrare tar seden dit man kommit, anpassar sig och försöker 
bli en del av samhället. Om man känner att man har hamnat fel ska vi erbjuda stöd för återvandring. 
Det är viktiga verktyg för att vi ska kunna åter bli ett samhälle med en gemenskap och 
sammanhållning, ett tryggt samhälle. 

Med viruset i åtanke presenterar vi tre finansierade förslag. Dels vill vi tillsätta en extern utredning 
för hela kommunens hantering av viruset, dels ett beredskapslager och sist men inte minst satsar vi 
på en upprustning av äldreomsorgen. 

Under kristiden har det också varit viktigt att stötta upp det lokala näringslivet. För att stimulera 
ekonomin ytterligare föreslår vi därför detta år, precis som tidigare, en skattesänkning om 30 öre. 
Det skulle öka incitamenten till jobb och stärka tillväxten i kommunen. 

Frågan om utbyggnaden i Södra staden och spårvagnsambitionen kommer fortsatt vara aktuell de 
kommande åren. Vi förordar det både billigare och flexibla alternativet Bus Rapid Transit (BRT) 
framför dyr spårväg. Istället för exploateringsiver i stadsdelen vill vi se en rimlig utbyggnadstakt som 
sker i samklang med Uppsalabornas önskemål och efterfrågan. Vi vill att hela kommunen ska leva — 
inte bara sydöstra staden. 

Linnea Bjuhr 
Gruppledare SD Uppsala 



KF 2020-11-02-03 § 454 bilaga D 

Mål och budget 2021 — 2023 samt fastställande av skattesats 2021 

Reservation 
Kristdemokraterna 

Vi reserverar oss till förmån för vårt förslag till Mål och budget för 2021 med plan för 2022-2023. 

För oss kristdemokrater är välfärden kommunens viktigaste uppdrag, men de senaste åren har styret 
fullkomligt öst pengar till plakatpolitiska satsningar istället för att förbättra exempelvis 
äldreomsorgen och förskolan. 

Våra barn och unga saknar förskolor och skolor att gå i samtidigt som skattepengarna gått till gratis 
museum och sämre framkomlighet i city. Det är inte att använda våra skattepengar på ett 
ansvarsfullt sätt. 

Vår budget är ett tydligt alternativ till de senaste årens oansvariga politik och innehåller bland annat 
kapat skatteslöseri, stärkt välfärd där den behövs som mest, minskad utbyggnad av sydöstra 
stadsdelarna och nej till spårväg/BRT i city. 

Jonas Segersam (I(D) 



KF 2020-11-02-03 § 454 bilaga E 

Mål och budget 2021 — 2023 samt fastställande av skattesats 2021 

Särskilt yttrande: 

Jag anser inte att presenterade mål och budget 2021, med plan för 2022-2023, fokuserar tillräckligt 
mycket på rätt saker. Med de stora utmaningar som Uppsala kommun står inför för att klara att 
säkerställa kvalitativa leveranser av tjänster kopplade till välfärdsuppdragens kärnverksamheter bör 
all kraft fokuseras på det. Budgeten och planen beskriver inte hur kommunen klokt ska förhålla sig till 
en hög skuldsättningsgrad samtidigt som behoven av stora investeringar kopplade till välfärdens 
kärnverksamheter är omfattande. Det krävs betydligt bättre mätbara förändringsmål som både klarar 
att upprätthålla hög kvalitet i välfärdens kärnverksamheter samtidigt som produktiviteten och 
effektiviteten kraftigt förbättras. Den höga nettokostnadsutvecklingen, trots låg inflation och låga 
lönehöjningar indikerar att kommunen idag har ett allt för stort behov av externt inköpta tjänster. 

Stefan Hanna 

Kommunalråd 



Att ny bebyggelse tillåts i stadens omland såvida detta inte innebär att större 
exploateringar i form av nya utvecklingsområden förhindras växa fram i et 
planeringsperspektiv till 2030, 

Att snarast starta arbetet med en ny Översiktsplan. 

KF 2020-11-02-03 § 458 bilaga A 

Aktualitetsförklaring av Uppsala kommuns översiktsplan 

Reservation 
Moderaterna 

Vi moderater tror på människan och på tekniken. Elfordon kommer att förändra trafikinfrastrukturen 
i stor omfattning och människor kommer att hitta nya sätt att vara så mobila som möjligt. Förslaget 
till aktualisering av översiktsplanen speglar inte det. Kollektivtrafikandelen är för högt räknad sett till 
de innovationer som framtiden kommer stå för. Dessutom saknar vi ett helhetsgrepp kring 
trafikinfrastrukturen i stort. Sett till de trafikregleringar som gjorts i kommunen denna 
mandatperiod, med farliga frannkomlighetsförsvårande lösningar, avsmalning av vägar och tilltänkta 
bilförbud på olika gator, är vi inte beredda att släppa fram det här ärendet utan att en ny trafikplan 
tagits fram. En ny trafikplan med utgångspunkt i människan och tekniken måste ligga till grund för 
aktualisering av översiktsplanen och även framtida översiktsplaner. Ärendet remitterades från 
kommunfullmäktiges senaste sammanträde just för att trafikplanen skulle integreras. Vi kan 
konstatera att ingen ändring gjorts nu när ärendet är tillbaka i kommunstyrelsens arbetsutskott. Vi 
kan också konstatera att det faktiskt inte finns någon trafikplan och att beslutet om en ny skjutits 
fram till mitten av 2021. Detta är nu tredje gången som beslutsdatumet skjuts fram. Behovet av en ny 
trafikplan är stort när Uppsala beräknas växa i rekordfart. Utan en fungerande trafikplanering går det 
inte heller att ordentligt planera för nya bostadsområden eller utbyggnader. 

Vi är mycket kritiska till att detta beslut för aktualisering av översiktsplan kommer fram först nu. 
Enligt kommunstyrelsens beslut och tidplan skulle kommunfullmäktige avgjort detta ärende under 
kvartal fyra 2019. Arbetet med detta viktiga dokument är för viktigt för att inte arbetas med 
kontinuerligt. De förslag till ändringar i översiktsplanen i och med aktualiseringen är på vissa håll 
stora och skulle höra hemma i nästa helt nya översiktsplan. Därför är vi angelägna om att arbetet 
med en ny översiktsplan påbörjas omgående. 

Vi saknar även beredskap för byggnation i Uppsalas kransorter som kommer att vara avgörande för 
Uppsalas tillväxt. Vi vill främja småhusbebyggelse och den sker med fördel exempelvis här. Vi är 
också emot en flytt av museijärnvägens stationshus då detta måste ligga lättillgängligt i så nära 
anslutning till Resecentrum som möjligt. 

Vi reserverar oss mot beslutet till förmån för våra egna yrkanden: 

Att trafikplanen ska vara en del av aktualisering av översiktsplanen, 

Att revidera målsättningarna angående andelen som förväntas vara kollektivtrafik, 

Att säkra större beredskap för byggnation i kransorterna, 



'04 

under särskilda ställningstaganden och preciseringar stryka stycket om Gränby 
stadsnod (2), 

under särskilda ställningstaganden och preciseringar stryka stycket om Bergsbrunna-
Gränbystråket (5), 

under särskilda ställningstaganden och preciseringar ändra skrivningen i avsnitt FÖP 
Funbo (7) att tillåta exploateringar inom det "gröna området" 

under särskilda ställningstaganden och preciseringar ändra stycket om Lennabanan (9) 
så att skrivningen om en eventuell flytt av museijärnvägens station utgår. 

Fredrik Ahlstedt (M) 
Therez Almerfors (M) 

Samt, 

Att 

Att 

Att 

Att 



För universitets- och studentstaden Uppsala är studentbostäder en strategiskt viktig tillgång. 
Centerpartiet anser därför att denna bör adresseras i ett särskilt avsnitt i översiktsplanen. 

Centerpartiet reserverar sig till förmån för: 

KF 2020-11-02-03 § 458 bilaga B 

Aktualitetsförklaring av Uppsala kommuns översiktsplan 

Reservation 
Centerpartiet 

Centerpartiet förordar en grönare och mer hållbar utveckling av Uppsala kommun än den som 
föreslås i förslaget till aktualitetsförklaring av kommunens översiktsplan. Staden ska växa och 
utvecklas på ett sätt som bevarar karaktären som den stora småstaden och staden på slätten, 
samtidigt som Uppsalas landsbygd måste få ta del av kommunens utveckling. 

Inom ramen för projektet Uppsalapaketet föreslås en alldeles för aggressiv exploatering i och kring 
Bergsbrunna, Sävja och Nåntuna. De delar av skogen Lunsen som ligger utanför 
naturreservatsgränsen föreslås avverkas nästan helt samtidigt som stora arealer produktiv 
jordbruksmark ska bebyggas. Centerpartiet menar att detta förslag inte tar tillräcklig hänsyn till de 
natur-, rekreations- och jordbruksvärden som finns i området. Dessutom menar Centerpartiet att det 
är respektlöst gentemot de närmare 10 000 kommuninvånare som redan bor inom planområdet för 
att de uppskattar dagens boendemiljö att på det sätt som föreslås radikalt förändra områdets 
karaktär. Sverige och Uppsala har vidare dåliga erfarenheter av storskaliga stadsbyggnadsprojekt av 
detta slag— det var genom liknande grandiosa projekt som Gottsunda byggdes på 60- och 70-talen, 
liksom Sävja och Stenhagen på 90-talet. Dessa områden har alla sedermera fått allt större problem 
med utanförskap och otrygghet. 

Uppsalapaketet lägger därtill en våt filt över utveckling i resten av kommunen. Flera planarbeten har 
redan lagts ned eller skjutits på framtiden med hänvisning till att Uppsalapaketet kräver alla 
tillgängliga planresurser, och plan- och byggnadsnämndens riskanalyser för framtiden visar att 
Uppsala blivit mindre attraktivt för byggherrar att verka i för att all utveckling fokuseras till de 
sydöstra stadsdelarna. Centerpartiet vill vända denna utveckling så att hela Uppsala kommun kan 
leva och utvecklas. Istället för att bygga igen parker och grönområden i staden och förtäta sönder 
uppskattade mindre orter vill Centerpartiet sprida utvecklingen över kommunens kransorter och 
landsbygd, med fokus på orterna Vänge, Björklinge, Vattholma och Almunge. 

Tyngdpunkten för byggnationen i Uppsala kommun bör enligt Centerpartiet förskjutas norrut, bland 
annat i syfte att tidigare kunna förverkliga ett Norra Station i höjd med Librobäck samt en 
järnvägsförbindelse till Enköping och vidare mot Västerås. En sådan förbindelse vore viktig för 
näringslivet i hela Mälardalsregionen då den skulle koppla ihop Uppsalas universitet och 
kunskapsintensiva företag med de stora, etablerade och exportinriktade industriföretag som finns i 
Västerås med omnejd, bland andra ABB, Systemair, AQ Group, Fagersta Stainless och Alstonn. 

För att hela Uppsala ska kunna utvecklas hållbart är det en prioritet att VA-kapaciteten stärks i 
kommunens mindre orter och att kommunen tydligare adresserar problemet med elbrist. Flera orter 
har nått taket för vad befintlig VA-infrastruktur klarar av och fortsatt utveckling av orterna kräver 
tröskelinvesteringar, och elförsörjningen till kommunen är tidvis ansträngd redan i nuläget samtidigt 
som kommunen planerar för stor utbyggnad och hela samhället påbörjat en för klimatet nödvändig 
elektrifiering. 



att av ekologiska, sociala och ekonomiska hänsyn fastställa exploateringen i de sydöstra 
stadsdelarna till max 12 500 bostäder, 

att säkra större beredskap för byggnation i kransorterna Vänge, Björklinge, Vattholnna och 
Almunge, 

att förskjuta tyngdpunkten för byggnationerna i Uppsala norrut för att tidigare kunna förverkliga 
en norra station samt en järnvägsförbindelse till Enköping, 

att tidigarelägga byggplanerna för bostäder i Gränby stadsnod, 

att bättre beakta tillgången till VA i befintliga samhällen liksom VA till verksamhet och industrier 
med tidigare tröskelinvesteringar av VA, 

att tydligare adressera problemet med elbrist i översiktsplanen, 

att addera ett avsnitt i översiktsplanen om studentbostäder då dessa är strategiskt viktiga 
tillgångar i universitets- och studentstaden Uppsala. 

Jonas Petersson (C) 

KIÄRODLAD 
POLITIK 

Centerpartiet 



KF 2020-11-02-03 § 458 bilaga C 

14. Aktualitetsförklaring av Uppsala kommuns översiktsplan 

Reservation 

Ärendet har tidigare återremitteras av fullmäktige för att den nya trafikplanen ska ligga till grund för 
det nya ställningstagandet och att andelen som förväntas vara kollektivtrafik ska revideras. 

Trots detta beslut från fullmäktige, har man struntat i att göra vad återremissen avsåg. Samma 
mönster ser vi gång på gång när ärenden återremitteras från fullmäktige. Detta tillvägagångssätt 
underminerar den demokratiska processen och det är osannolikt att mittenstyret skulle vilja att 
minoritetsåterremisser hanterades på detta sätt om de själva satt i minoritet. 

Inte minst var det viktigt att låta trafikplanen ligga till grund för detta beslut med tanke på den 
katastrofala trafikplaneringen där man försvårar för inte minst blåljuspersonal. Blåljusverksamheter 
skulle behöva vara remissinstans vid framtagande av ny trafikplanen. Först då skulle vi kunna ta 
ställning till aktualitetsförklaring av översiktsplanen på ett välgrundat sätt. 

Därutöver har stundar inte minst beslutet om kapacitetsstark kollektivtrafik, där kommunfullmäktige 
faktiskt inte tagit slutgiltigt beslut än, även här föregår man den demokratiska processen genom att 
utgå ifrån att valet blir spårväg. 

I översiktsplanen riktar SD kritik mot planeringen för Sydöstra staden. Vi menar att efterfrågan inte 
styr planeringen i tillräckligt stor utsträckning, det är också brist på småhus samt för höga ambitioner 
vad gäller andelen hyresrätter. Vidare är det problematiskt att Gottsunda föreslås bli stadskärnan i 
stadsdelen, med tanke på att mönstret för otryggheten inte har brutits. Det är också för lite fokus på 
övriga delar i kommunen. Vi menar att hela kommunen ska leva — inte bara Sydöstra staden. 

Vi vill ha ett annat Uppsala än vad styret vill. Vår kritik är såpass omfattande att vi bedömer att det 
inte räcker till att lägga tilläggsyrkanden. Vi yrkade därför att ärendet ska avslås och att arbetet med 
en ny översiktsplan snarast initieras. 

Linnea Bjuhr 
Gruppledare SD Uppsala 

kLK__ 



Att planerna på spårväg mellan Gottsunda/Ultuna och city stryks (Kunskapsspåret 

Att en sydvästlänk för biltrafik planeras. 

C19.-

 

KF 2020-11-02-03 § 458 bilaga D 

Aktualitetsförklaring av Uppsala kommuns översiktsplan 

Reservation 
Kristdemokraterna 

Uppsala expanderar alltför snabbt. Infrastruktur, skolor och äldreboenden hinner inte med att 
byggas, och därför måste vi sakta ner expansionen. 

Vänsterstyret har drabbats av hybris. I stället för en statsbidragsbeviljad spårvägslinje ska man nu 
utöka till tre, och i stället för 320.000 invånare 2050 ska nu planeras för 380.000. I södra Uppsala ska 
klämmas in 33.000 nya bostäder på 30 år, varav 21.500 i sydöstra delen. Detta kräver 30 förskolor, 
10-15 grundskolor och 1-2 gymnasier, samt simhall, ishall och sporthallar. 

Genom en omförhandling om Uppsalapaketet med staten kan bebyggelsen i de södra delarna 
begränsas och styras om. På så sätt kan i stället "Nysala" utvecklas, skogsområdet på 
kommungränsen mot Knivsta mellan E4 och järnvägen. Knivsta kommun har redan beslutat begära 
en sådan omförhandling och därför är det i högsta grad aktuellt. Vi kan på så sätt även utveckla VA-
infrastruktur med Knivsta kommun, samt begränsa antal tågstopp och E4-påfarter mellan Uppsala 
och Knivsta. 

Över huvud taget måste vi få ett närmare samarbete med staten så att vi kan stärka Uppsalas plats i 
den storregionala utvecklingen — det behövs exempelvis en ny järnväg mellan Enköping och Uppsala, 
och flera tågstopp längs Dalabanan. 

När det gäller spårväg måste styret släppa icl&i att klämma in spårväg eller BRT mellan Gottsunda 
och city, och i stället koncentrera sig på att bygga ut infrastrukturen för den nya järnvägsstationen i 
Bergsbrunna/Uppsala södra. Det behövs här en bro för alla trafikslag över Fyrisån, och omfattande 
trafikutredningar. 

Vi saknar dessutom ett helhetsgrepp kring trafikinfrastrukturen i kommunen efter de senaste årens 
kraftiga försämringar av våra gatumiljöer, därför har vi påpekat att en trafikplan måste tas fram. 

Inte bara Uppsala stad behöver utvecklas, utan även kransorter som Storvreta, Almunge, Björklinge, 
Vänge och Vattholma. Särskilt där det redan finns infrastrukturinvesteringar gjorda (såsom E4 och 
järnväg norrut samt VA-ledning österut) måste dessa utnyttjas. Även vattenvägarna behöver tas 
tillvara — och Fyrisån behöver utvecklas som farled — bland annat genom en ny småbåtshamn i höjd 
med Kungsängsbron. 

Uppsala måste fortsatt kunna vara den trivsamma mindre staden vi är, och inte riskera att utvecklas 
till en förort till Stockholm. Detta kräver en målmedveten planering, och att man släpper de storvulna 
planerna till förmån för att utgå från vad människor själva önskar. 

Vi yrkade: 

Att målsättningen för tillväxt snarare bör vara 320.000 invånare 2050 än 380.000. 

Att genom en omförhandling med staten utbyggnaden i södra och sydöstra staden 
förskjuts mot Nysala, med lägre bebyggelse och småhus. 



Att VA-infrastrukturen sammankopplas med Knivsta kommun. 

Att en ny bro för alla trafikslag byggs över Fyrisån. 

Att samplaneringen av infrastruktur med Region Uppsala och Staten förbättras med 
inriktning enligt ovanstående. 

Att ny småbåtshamn anläggs i höjd med Kungsängsbron. 

Att Uppsalas kransorter utvecklas. 

Att planeringen förskjuts mot fler småhus i kommunen, exempelvis genom anläggande av 
Stabby Trädgårdsstad mellan Berthåga och Rickomberga, och genom utbyggnad av 
Gunsta/Marielund. 

Att minst 30 procent av nyproduktioner av bostäder ska vara småhus. 

Jonas Segersam (1(D) 

K 
D 
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Aktualitetsförklaring av Uppsala kommuns översiktsplan 

Särskilt yttrande:  

Översiktsplanen ska under planperioden inte sikta på annat än basscenariot. Det är det enda scenario 
med rimliga möjligheter att säkerställa ett väl fungerande lokalsamhälle. Uppsala kommun ska 
fokusera på att bygga framgångsrika samhällen. Översiktsplanen behöver göras om i grunden och ta 
utgångspunkt i ambitionerna att bli ett samhälle med fler växande företag, nyetablerade företag och 
andra arbetsgivare som netto rekryterar arbetskraft. 

För att utveckla ett framgångsrikt samhälle krävs ett större fokus på planberedskap och bygglov för 
verksamhetsexpansioner och verksamhetsetableringar. Idag är kommunens förmåga att snabbt möta 
intresse av större nyetableringar eller kraftiga verksamhetsexpansioner dålig. I takt med att 
kommuninvånarnas betalningsförmåga ökar ska bostäder som befolkningen ekonomiskt kan bära 
säkerställas. 

Befolkningstillväxten ska utöver barnafödandet fokusera på kompetensinflyttning till privata och 
offentliga arbetsgivare. Det är inte en socialt- och ekonomiskt hållbar väg framåt med en ökande 
andel av befolkningen som är i behov av långvarigt försörjningsstöd. 

Uppsala kommun ska inte uppmuntra en befolkningstillväxt som är högre än att behoven av 
nödvändig infrastruktur som säker vattenförsörjning, elförsörjning, förskolekapacitet, 
utbildningskapacitet, omsorgskapacitet, vårdkapacitet, poliskapacitet etc är av god kvalitet med 
rimlig tillgänglighet. 

Kommunen ska alltid försvara, och utveckla, de gröna värdena vid bebyggelse. Det är av stort 
folkhälsovärde och representerar viktiga rekreations- och lekytor både för våra barn, övriga boenden 
och för en attraktiv arbetsmiljö. 

Det är viktigt att Uppsala kommuns fokus är på att bygga samhällen och inte enskilda byggprojekt. I 
ett samhällsbygge är det viktigt att kommunen inser vilka stora makroekonomiska förändringar som 
sker i samhället och som starkt påverkar till exempel handelns och kontorsytornas verklighet. Bland 
annat utvecklingen av E-handel, växande antal arbetstimmar som sker på distans, coworking 
arbetsplatser, allt fler digitala tjänster och en bilfientlig trafikpolitik i Uppsala stad kräver nytänkande 
kopplat till externhandel och kraven på verksamhetsytor på bottenplan. För att främja en långvarig 
livskraft hos Uppsala citys företagare, och därigenom säkerställa en attraktiv mötes- och handelsplats 
för Uppsalabor och besökare, måste expansionen av externa handelscentra stoppas under 
planperioden. Stora delar av dessa ytor kan med fördel få ändrade detaljplaner så att bostäder tillåts 
byggas där. Som en del i politiken att inte skapa dålig bostadsekonomi, samt för att öka 
överlevnadschanserna hos ett minimital önskade företagare, ska inte detaljplaner kräva 
verksamhetslokaler på bottenplan av bostadshus. 

Istället för att fokusera en kraftig verksamhets- och bostadsexpansion till Uppsalas södra stad ska 
den fortsatta expansionen i mycket större utsträckning genomföras i våra kransorter längs befintliga 
spårsystem, andra väl utbyggda kollektivtrafikleder och andra redan befintliga nödvändiga 
infrastrukturer. För att bygga kommunen till mer framgångsrika samhällen ska expansionen i 
huvudsak ske längs Norrlandsbanan, Lännabanan och Dalabanan. (Skapa en femkärnig landsbygd. 



Minska kraftigt exploateringsplanerna i Uppsala stads södra och västra delar under planperioden. 
Utvecklingen av Bergsbrunna, Sävja, Ulltuna, Ulleråker och Gottsunda ska inte bidra till att Uppsala 
blir en sovstad till Stockholm. 

Minska kraftigt förtätningsambitionerna i Eriksberg. 

För att möta en ökande efterfrågan på villor är det bland annat viktigt att tillåta byggande av 
enbostadshus på landsbygden och särskilt tillåta generationsboenden i anslutning till gården. Men 
även viktigt att bevaka människors frihet till bosättning på fastigheter med godkänd 
avloppsanläggning på landsbygden. Radien som definieras som Uppsala stadsområde ska minskas för 
att göra det lättare att genomföra liknande villabebyggelse. Samtidigt behövs en översyn av de olika 
restriktioner som omger byggande på landsbygden och särskilt i stadens omland, exempelvis tillåta 
utökningar av befintliga bebyggelsegrupper. 

Stefan Hanna 

Kommunalråd 
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